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Důležité kontakty: 

Lucie Vaverková Strnádková – starostka:  724 178 338, 723 092 451 
Jaroslav Nechanický – místostarosta:   724 180 027, 605 976 887 

Redakce si vyhrazuje právo upravovat a zkracovat články přispěvatelů.  
 EM 

 28. 7.   Krajem zapadlých vlastenců – turistický pochod 
 4. 8.  Vysocká pouť 
 4. 8.  Pouťový turnaj v kopané 
 5. 8.  Hravé odpoledne pro děti v parku  
 11. 8.  Pochod Věnceslava Metelky  
 12. 8.  Cyklistická časovka 
 25. 8.  Pohádkový park  
 27.8.  Zahájení rezervace vstupenek na KDP  
 8. 9.  Přespolní běh 

Kalendář nejbližších akcí 

Zprávy z města 

Z redakce 

9. RM - 22. 5. 2018 
RM schvaluje 
 - prodloužení pachtovní smlouvy o pět let, tj. ke dni 30. 9. 2023, na pozemky 
ppč. 1774/1, 1774/2, 1787/1, 1790/3, 1831 a 1833 v k. ú. Sklenařice a pověřuje 
starostku města Mgr. Lucii Strnádkovou podpisem smlouvy.  
- odstranění 2 ks planých třešní (jejich odstranění bude provedeno v době vege-
tačního klidu) na pozemku ppč. 1643/11 v k. ú. Vysoké nad Jizerou z důvodu 
výstavby kanalizační přípojky s tím, že bude provedena náhradní výsadba 2 ks 
třešní a bude o ně po dobu 5 let pečováno Ing. I. Pravdovou (zejména zabezpeče-
ní proti okusu zvěří) a pověřuje místostarostu města Ing. Jaroslava Nechanické-
ho vyřízením této záležitosti.  
- dodatek č. 1 k nájemní smlouvě na pozemky stpč. 95/1 a ppč. 2370 a 174/4 
v k. ú. Vysoké nad Jizerou obsahující zvýšení částky za pronájem na 40 000 Kč 
a prodloužení výpovědní lhůty na 1 rok a pověřuje starostku města Mgr. Lucii 
Strnádkovou jeho podpisem.  
- výběr nejvhodnější nabídky v rámci výběrového řízení na veřejnou zakázku 
č. 2018001 na akci „Oprava místních komunikací ve Vysokém nad Jizerou II“, 
kterou je nabídka s pořadovým číslem 2, předložená uchazečem STRABAG, a. s. 
– odštěpný závod Praha, Na Bělidle 198/21, 150 00 Praha 5 - Smíchov, IČ: 
60838744.  
- zadání zakázky č. 2018001 na akci „Oprava místních komunikací ve Vysokém 



nad Jizerou II“ společnosti STRABAG, a. s. – odštěpný závod Praha, Na Bělidle 
198/21, 150 00 Praha 5 - Smíchov, IČ: 60838744 a pověřuje starostku města 
Mgr. Lucii Strnádkovou podpisem smlouvy o dílo až po projednání rozsahu díla, 
případně změny technologických postupů oprav jednotlivých úseků tak, aby vý-
sledná cena byla cca 4 000 000 Kč včetně DPH.  
- poskytnutí finančních příspěvků – grantů – z rozpočtu města Vysokého nad 
Jizerou v rámci I. pololetí 2018 v celkové výši 64 500 Kč následovně:  
DS Krakonoš Rekonstrukce hasičské zbrojnice, 1. etapa 45 000 Kč  
TJ Vysoké nad Jizerou Automatická závlaha tenisového hřiště 15 000 Kč  
Myslivecké sdružení Šachty Les, lesní zvěř a myslivost – projekt pro 1. stupeň ZŠ 
4 500 Kč.  
- dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo s P. Rolečkem, IČ: 76350592, K Olšině 95, 
530 09 Pardubice - Trnová na akci „Oprava altánku v městském parku ve Vyso-
kém nad Jizerou“, který zvyšuje smluvní cenu o 12 500 Kč bez DPH a pověřuje 
starostku města Mgr. Lucii Strnádkovou jeho podpisem.  
- dodatek č. 1 ke kupní smlouvě s firmou Čerpadla Vrchlabí, s. r. o., 
IČ: 26011727, Krkonošská 1107, 543 01 Vrchlabí na dodávku „Nákup čerpadel 
do úpravny vody ve Vysokém nad Jizerou“ obsahující změnu v posunu provedení 
akce s termínem dokončení 20. 6. 2018 a pověřuje starostku města Mgr. Lucii 
Strnádkovou jeho podpisem.  
- výběr nabídky v rámci výběrového řízení na veřejnou zakázku č. 2017007 na 
akci „Kompletní rekonstrukce a statické zajištění hasičské zbrojnice ve Tříči“, 
kterou je nabídka předložená společností Ještědská stavební společnost, s. r. o., 
IČ: 18382550, Selská 517, 460 01 Liberec XII – Staré Pavlovice.  
- zadání zakázky č. 2017007 na akci „Kompletní rekonstrukce a statické zajištění 
hasičské zbrojnice ve Tříči“ společnosti Ještědská stavební společnost, s. r. o., 
IČ: 18382550, Selská 517, 460 01 Liberec XII – Staré Pavlovice za cenu 
1 192 514 Kč bez DPH a pověřuje starostku města Mgr. Lucii Strnádkovou pod-
pisem smlouvy o dílo.  
- ve smyslu ustanovení článku IV. odst. 2 Směrnice o zabezpečení zákona o fi-
nanční kontrole zařazení do kontrolní skupiny vykonávající veřejnosprávní kon-
trolu u příspěvkových organizací za rok 2017 Ing. Terezu Fenclovou, Ing. Jaro-
slava Nechanického a Bohdana Blažka a pověřuje starostku města Mgr. Lucii 
Strnádkovou zajištěním písemného pověření členů kontrolní skupiny.  
- poskytnutí finančního příspěvku ve výši 5 000 Kč kolektivu Starého kravína, 
o. s., IČ: 27052281 na podporu akce Dřevo-kovo-sochání 2018, které se koná od 
3. 7. 2018 do 7. 7. 2018 ve Františkově a pověřuje starostku města Mgr. Lucii 
Strnádkovou vyřízením této záležitosti.  
- přijetí darů na konání výstavy „Jak šel čas lékárnou“, která se bude konat ve 
Vlastivědném muzeu pro Vysoké nad Jizerou a okolí od 24. 5. 2018 po dobu jed-
noho roku, v souhrnné výši 100 000 Kč.  
- přijetí darů za měsíc květen 2018 pro ÚCHR a PCH Vysoké nad Jizerou dle při-
loženého soupisu v souhrnné výši 70 000 Kč. 
RM neschvaluje 
- poskytnutí finančního příspěvku pro rok 2018 ve výši 7 500 Kč spolku Linka 
bezpečí, z. s., Ústavní 95, 181 02 Praha 8, IČ: 61383198 a pověřuje starostku 
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města Mgr. Lucii Strnádkovou vyřízením této záležitosti.  
RM bere na vědomí 
- informace o podané žádosti o stanovisko města Vysokého nad Jizerou k doku-
mentaci k územnímu řízení na rekonstrukci silnice II/290 Roprachtice – Kořenov 
a pověřuje místostarostu města Ing. Jaroslava Nechanického předložením žá-
dosti ke konečnému vyjádření na nejbližší zasedání zastupitelstva města.  
- zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření města Vysokého nad Jizerou za 
rok 2017 ze dne 9. 5. 2018.  

10. RM - 5. 6. 2018 
RM schvaluje 
- hodnotící komisi na vyhodnocení žádostí o přidělení příspěvků (grantů) z roz-
počtu města za II. pololetí 2018 ve složení: Ing. Tereza Fenclová, Bc. Aleš Havel-
ka, Ing. Markéta Zelinková, Ing. Marcela Škodová a Eva Marková, DiS., a jejich 
náhradníků ve složení: Ing. Jiří Bartoš, Mgr. Lucie Strnádková, Ing. Jaroslav Ne-
chanický a Bohdan Blažek.  
- uzavření smlouvy o právu provést stavbu „Kolektory pro tepelné čerpadlo na 
stpč. 432 a ppč. 460/2, 461/4, 461/2, 457 a 2367/2 v k. ú. Vysoké nad Jizerou, 
obec Vysoké nad Jizerou“ a pověřuje starostku města Mgr. Lucii Strnádkovou 
podpisem smlouvy.  
- termín následujícího řádného veřejného zasedání zastupitelstva města dne 
25. června 2018 a zároveň schvaluje předběžný program jednání.  
- smlouvu o realizaci a natáčení pořadu Cyklotoulky 2018 společně s obcí Bozkov 
a pověřuje starostku města Mgr. Lucii Strnádkovou jejím podpisem.  
- cenovou nabídku společnosti LG - Dinex, s. r. o. Jablonec nad Nisou, 
IČ: 48269972, Prosečská 273, 468 04 Jablonec nad Nisou na výměnu oken v by-
tech ve 2. patře č. p. 227 ve Vysokém nad Jizerou za cenu 243 439 Kč včetně DPH 
a pověřuje starostku města Mgr. Lucii Strnádkovou podpisem smlouvy o dílo.  
- cenovou nabídku společnosti LG - Dinex, s. r. o. Jablonec nad Nisou, 
IČ: 48269972, Prosečská 273, 468 04 Jablonec nad Nisou na výměnu oken v pro-
dejně sport v č. p. 227 ve Vysokém nad Jizerou za cenu 124 951 Kč včetně DPH 
a pověřuje starostku města Mgr. Lucii Strnádkovou podpisem smlouvy o dílo.  
- směrnici „O zpracování a ochraně osobních údajů“ a pověřuje starostku města 
Mgr. Lucii Strnádkovou zajištěním informovanosti zaměstnanců města o obsahu 
této směrnice.  

RM neschvaluje 
- poskytnutí finančního příspěvku pro rok 2018 Asociaci rodičů a přátel zdravot-
ně postižených dětí ČR, z. s., Klub Radost, Barákova 23, 796 01 Prostějov, 
IČ: 47922281 a pověřuje starostku města Mgr. Lucii Strnádkovou vyřízením této 
záležitosti.  
- poskytnutí finančního příspěvku formou nákupu balíčku od spolku Otevřená 
srdce v nás, z. s. 28. října 341/184, 709 00 Ostrava – Mariánské Hory, 
IČ: 03362850 a pověřuje starostku města Mgr. Lucii Strnádkovou vyřízením této 
záležitosti.  
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RM bere na vědomí 
- informace o ukončení nájemní smlouvy s P. Skalským a zaslané výzvě o vyklize-
ní bytu v č. p. 8 ve Vysokém nad Jizerou.  
- informaci o vyhlášení výzvy k předkládání žádostí o přidělení finančních pří-
spěvků (grantů) z rozpočtu města na II. pololetí 2018 na kulturní a sportovní ak-
ce, volnočasové aktivity, vzdělávání, činnost zájmových sdružení a místních spol-
ků a na rozvoj a podporu cestovního ruchu a pověřuje starostku města Mgr. Lucii 
Strnádkovou zveřejněním výzvy.  

ZM - 25. 6. 2018 
ZM schvaluje 
- zápis z veřejného zasedání zastupitelstva města ze dne 23. 4. 2018.  
- rozpočtové opatření č. 2/2018 a pověřuje Ing. Terezu Fenclovou provedením 
těchto schválených změn v rozpočtu města Vysokého nad Jizerou. 
- účetní závěrku města Vysokého nad Jizerou za rok 2017. 
- závěrečný účet města Vysokého nad Jizerou za rok 2017 a souhlasí s celo-
ročním hospodařením města Vysokého nad Jizerou za rok 2017. 
- vyvěsit na úřední desku MěÚ záměr města směnit pozemek ppč. 1918/22 
v k. ú. Vysoké nad Jizerou, 
- vyvěsit na úřední desku MěÚ záměr města prodat pozemek ppč. 1918/23 
v k. ú. Vysoké nad Jizerou, 
- vyvěsit na úřední desku MěÚ záměr města prodat pozemek ppč. 140 v k. ú. 
Stará Ves u Vysokého nad Jizerou. 
- odkoupení pozemku stpč. 136 v k. ú. Rejdice za cenu 13 000 Kč od Lesů ČR, 
s. p., do majetku města se zřízením předkupního práva pro prodávajícího a pově-
řuje Ing. Bartoše vyřízením této záležitosti. 
- smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva k majetku bez ome-
zujících podmínek od ÚZSVM do majetku města - spoluvlastnický podíl pozem-
ku 1/8 ppč. 2515/1 v k. ú. Tříč a 44/198 ppč. 2532/1 v k. ú. Tříč. 
- zřizovací listinu organizační složky města Vlastivědné muzeum pro Vysoké nad 
Jizerou a okolí.  
ZM neschvaluje 
- vyvěsit na úřední desku MěÚ záměr města prodat část pozemku ppč. 139/1 
v k. ú. Vysoké nad Jizerou. 
- vyvěsit na úřední desku MěÚ záměr města prodat pozemek ppč. 27/1 a 27/4 
v k. ú. Stará Ves u Vysokého nad Jizerou. 
- vyvěsit na úřední desku MěÚ záměr města prodat pozemek ppč. 1339/2 
v k. ú. Stará Ves u Vysokého nad Jizerou. 
ZM souhlasí 
- s návrhem rekonstrukce silnice II/290 Roprachtice – Kořenov dle 
předložené projektové dokumentace k územnímu řízení. 
ZM vyjadřuje ochotu 
- odkoupit kanalizaci od Hotelu Větrov , a to za cenu 300 000 Kč plus 30 000 
Kč za věcné břemeno a pověřuje starostku a místostarostu města dalším jedná-
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ním o kupní ceně s tím, že sjednaná kupní smlouva bude předložena zastupitel-
stvu města ke konečnému schválení. 
ZM bere na vědomí 
- plnění rozpočtu města Vysokého nad Jizerou k datu 31. 5. 2018. 
- zprávy o veřejnosprávních kontrolách příspěvkových organizací – Základní 
školy Vysoké nad Jizerou, Mateřské školy Vysoké nad Jizerou a zprávu o vý-
sledku přezkoumání hospodaření ÚCHR a PCH Vysoké nad Jizerou, vše za rok 
2017. 
- platnost Územní studie US1 pro zastavitelné plochy BV/32 a PV 128 vyplývající 
z ÚP města Vysokého nad Jizerou. 
- informace o podaných žádostech o dotační prostředky. 
- „Zprávu o činnosti Rady města Vysokého nad Jizerou za období od 5. 4. 2018 do 
6. 6. 2018“. 

 Vydávání cestovních pasů 
ve zkrácených lhůtách  

 
Od 1. července 2018 dochází ke změnám ve 
vydávání cestovních pasů občanům, kteří po-
třebují urychleně vycestovat do zahraničí.  
 

Podání žádosti  
 

Občan může požádat o vydání cestovního pasu ve dvou zkrácených lhůtách, 
a to:  

• v pracovních dnech do 24 hodin, nebo  
• do 5 pracovních dnů.  

 
Občan může žádost o vydání cestovního pasu podat ve zkrácených lhůtách:  

• u kteréhokoliv obecního úřadu obce s rozšířenou působností („ORP“),  
• v Praze u úřadu městské části Praha 1 až 22 („ORP“),  
• u Ministerstva vnitra.  

 
Občan může při podání žádosti o vydání cestovního pasu zadat své telefonní 

číslo nebo e-mail a na uvedený kontakt mu bude zaslána informace o možnosti 
převzetí vyhotoveného dokladu.  

Převzetí cestovního pasu  
Občan může převzít cestovní pas vydaný v pracovních dnech do 24 hodin pouze 

u Ministerstva vnitra  
- adresa: Na Pankráci 72, Praha 4 (metro C - stanice „Pražského povstání“).  
Cestovní pas vydaný do 5 pracovních dnů může převzít na Ministerstvu vnitra 

nebo na obecním úřadu obce s rozšířenou působností či úřadu městské části Pra-
ha 1 až 22, u kterého podal žádost o jeho vydání.  
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Správní poplatky  
Občan zaplatí celý správní poplatek při podání žádosti, pokud cestovní pas pře-

vezme u úřadu, kde žádost podal. Pokud podal žádost u obecního úřadu obce 
s rozšířenou působností či úřadu městské části Praha 1 až 22 a převezme cestov-
ní pas na Ministerstvu vnitra, zaplatí první část správního poplatku při podání 
žádosti a druhou při převzetí cestovního pasu.  

Přehled správních poplatků za vydání cestovního pasu ve zkrácených lhůtách : 

 Vydání do 24 hodin v pracovních 
dnech  Vydání do 5 pracovních dnů  

Občané 
starší  
15 let 

MV -> MV = 6 000 Kč  MV -> MV = 3 000 Kč  

ORP -> MV = 4 000 + 2 000 Kč  ORP -> MV = 2 000 + 1 000 Kč  

 ORP -> ORP = 3 000 Kč  

MV -> MV = 2 000 Kč  MV -> MV = 1 000 Kč  

ORP -> MV = 1 500 + 500 Kč  ORP -> MV = 500 + 500 Kč  

 ORP -> ORP = 1 000 Kč  

Občané 
mladší 
15 let 

Změny ve vydávání občanských průkazů 
•  všechny občanské průkazy se strojově čitelnými údaji budou vydávány pouze 

s kontaktním elektronickým čipem (ruší se vybírání správního poplatku 500 
Kč za vydání občanského průkazu s čipem),  

•  občan se může sám rozhodnout, zda si čip při převzetí dokladu aktivuje 
(může tak učinit i později); aktivace vyžaduje zadání identifikačního osobního 
kódu a deblokačního osobního kódu (4 – 10 číslic) – zadání není povinné,  

•  aktivovaný čip umožní využívání občanského průkazu při vzdálené autenti-
zaci držitele a k přístupu k identifikačním údajům držitele,  

•  dosavadní občanské průkazy bez čipu zůstávají v platnosti (nebude prová-
děna hromadná výměna dokladů),  

•  občanské průkazy bez strojově čitelných údajů s dobou platnosti 1 měsíc 
budou vydávány pouze z důvodu voleb,  

•  lhůta pro vydání občanského průkazu zůstává 30 dnů, bude však umožněno 
vydávat občanské průkazy za správní poplatek v kratších lhůtách, a to v pra-
covních dnech do 24 hodin nebo do 5 pracovních dnů,  

•  občanské průkazy v kratších lhůtách budou vydávat nejen obecní úřady 
obcí s rozšířenou působností (v hl.m. Praze úřady městských částí Prahy 1 až 
22), ale také Ministerstvo vnitra,  

•  občan může při podání žádosti o vydání občanského průkazu zadat své tele-
fonní číslo nebo e-mail a na uvedený kontakt mu bude zaslána informace 
o možnosti převzetí dokladu,  
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•  převzít občanský průkaz vydávaný v pracovních dnech do 24 hodin lze pou-
ze u Ministerstva vnitra - adresa: Na Pankráci 72, Praha 4 (metro C - sta-
nice „Pražského povstání“).  

 
Vydání občanského průkazu v pracovních dnech do 24 hodin  
POŽÁDAT lze - u kteréhokoliv obecního úřadu obce s rozšířenou působností 

(v Praze u úřadů městských částí Praha 1 až 22) nebo u Minister-
stva vnitra  

PŘEVZÍT lze - pouze u Ministerstva vnitra  
 
Vydání občanského průkazu do 5 pracovních dnů  
POŽÁDAT lze - u kteréhokoliv obecního úřadu obce s rozšířenou působností 

(v Praze u úřadů městských částí Praha 1 až 22) nebo u Minister-
stva vnitra  

PŘEVZÍT lze - u obecního úřadu obce s rozšířenou působností v místě podání 
žádosti nebo u Ministerstva vnitra 

  
Vydání občanského průkazu do 30 dnů  
 
POŽÁDAT lze - u kteréhokoliv obecního úřadu obce s rozšířenou působností 

(v Praze u úřadů městských částí Praha 1 až 22)  
(nelze žádat u Ministerstva vnitra)  
PŘEVZÍT lze - u obecního úřadu obce s rozšířenou působností v místě podání 

žádosti nebo u obecního úřadu obce s rozšířenou působností, který 
si občan uvede do žádosti za správní poplatek 100 Kč  

(nelze přebírat u Ministerstva vnitra)  
 
Správní poplatky za vydání občanského průkazu pro občana mladšího 

15 let  
- ve lhůtě do 30 dnů - 50 Kč,  
- ve lhůtě do 5 pracovních dnů – 300 Kč,  
- ve lhůtě do 24 hodin v pracovních dnech – 500 Kč.  
 
Správní poplatky za vydání občanského průkazu pro občana staršího 15 let 

ve zkrácené lhůtě 
- ve lhůtě do 5 pracovních dnů – 500 Kč,  
- ve lhůtě do 24 hodin v pracovních dnech – 1000 Kč.  
 
KDE se platí správní poplatek za vydání občanského průkazu ve zkrácené 

lhůtě:  
 
Pokud bude občan přebírat občanský průkaz v místě, kde podal žádost, platí se 

celý správní poplatek při podání žádosti. Pokud požádá o vydání občanského prů-
kazu u obecního úřadu obce s rozšířenou působností (dále jen „ORP“) a převez-
me občanský průkaz u Ministerstva vnitra (dále jen „MV“), vybírá se část správ-
ního poplatku u ORP a část správního poplatku u MV.  
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 Vydání do 24 hodin v pracovních 
dnech  Vydání do 5 pracovních dnů  

Občané 
starší  
15 let 

MV -> MV = 1 000 Kč  MV -> MV = 500 Kč  

ORP -> MV = 500 + 500 Kč  ORP -> MV = 250 + 250 Kč  

 ORP -> ORP = 500 Kč  

MV -> MV = 500 Kč  MV -> MV = 300 Kč  

ORP -> MV = 250 + 250 Kč  ORP -> MV = 200 + 100 Kč  

 ORP -> ORP = 300 Kč  

Občané 
mladší 
15 let 

Z města 

Oznámení 
o době a místě konání voleb do zastupitelstva obce a voleb  

do Senátu Parlamentu ČR 
 
Starostka města Vysokého nad Jizerou Mgr. Lucie Vaverková Strnádková pod-

le § 29 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně 
některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů a podle § 247/1995 Sb., 
o volbách do Parlamentu a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění 
pozdějších předpisů, zveřejněním v místě obvyklém 

 
Oznamuje :Oznamuje :  
 
Volby do zastupitelstva obce a volby do Senátu Parlamentu České repub-Volby do zastupitelstva obce a volby do Senátu Parlamentu České repub-

liky se uskuteční:liky se uskuteční:  
  

vv  pátek dne 5. října 2018 od 14.00 do 22.00 hodin pátek dne 5. října 2018 od 14.00 do 22.00 hodin   
vv  sobotu dne 6. října 2018 od 08.00 do 14.00 hodin sobotu dne 6. října 2018 od 08.00 do 14.00 hodin   
Místem konání voleb  
 

ve volebním okrsku č. 1 (Vysoké nad Jizerou): 
je volební místnost v zasedací místnosti v budově městské radnice, nám. 

Dr. Karla Kramáře 227, Vysoké nad Jizerou pro voliče, kteří jsou hlášeni 
k trvalému pobytu ve Vysokém nad Jizerou 

 

ve volebním okrsku č. 2 – (Sklenařice): 
je volební místnost v přízemí objektu bývalé školy ve Sklenařicích, 
č. p. 202, Vysoké nad Jizerou, pro voliče, kteří jsou hlášeni k trvalému po-
bytu ve Sklenařicích  

 

ve volebním okrsku č. 3 – (Tříč): 
je volební místnost v apartmánech (společenská místnost) Stará škola ve 
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Tříči, č. p. 58, Vysoké nad Jizerou, pro voliče, kteří jsou hlášeni k trvalému 
pobytu ve Tříči 

 

ve volebním okrsku č. 4 – (Stará Ves):  
je volební místnost v obřadní síni ve Vysokém nad Jizerou v budově měst-

ské radnice, nám. Dr. Karla Kramáře 227, Vysoké nad Jizerou, pro voliče, 
kteří jsou hlášeni k trvalému pobytu ve Staré Vsi 

 

ve volebním okrsku č. 5 – (Helkovice): 
je volební místnost v kanceláři v budově městské radnice, nám. Dr. Karla 

Kramáře 227, pro voliče, kteří jsou hlášeni k trvalému pobytu v Helkovi-
cích  

 
Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji totožnost a stát-

ní občanství České republiky (platným občanským průkazem nebo plat-
ným cestovním průkazem anebo platným cestovním, diplomatickým nebo 
služebním pasem České republiky), popřípadě státní občanství státu, je-
hož občané jsou oprávněni volit na území České republiky. Neprokáže-li 
uvedené skutečnosti stanovenými doklady, nebude mu hlasování umožně-
no. 

 
Voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem voleb hlasovací lístky. 

V den voleb volič může obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti. 
 
V případě konání II. kola voleb do Senátu se tyto uskuteční: 
vv  pátek dne 12. října 2018 od 14.00 do 22.00 hodin pátek dne 12. října 2018 od 14.00 do 22.00 hodin   
vv  sobotu dne 13. října 2018 od 08.00 do 14.00 hodinsobotu dne 13. října 2018 od 08.00 do 14.00 hodin 
Volič obdrží hlasovací lístky pro II. kolo voleb ve dnech voleb ve volební 

místnosti. 
 
Ve Vysokém nad Jizerou dne 12. července 2018  

Mgr. Lucie Vaverková Strnádková, 
 starostka města 

Od paní starostky 
Není povodeň jako povodeň 

Živě si vzpomínám, kolikrát jsem už slyšela, že Vysoké je na kopci a že tudíž nemů-
žeme být vyplaveni. Jenže není povodeň jako povodeň a nejsme na tom kopci všichni, 
někteří jsou totiž uprostřed kopce, a jiní dokonce pod ním. Proto přívalový déšť 
s krupobitím v sobotu devátého června nějaké povodňové škody způsobil – během 
chvíle třeba podmáčel suchem rozpraskané meze a břehy a způsobil jejich sesuvy 
nebo taky prakticky zničil část silnice do Mlejnků. Nejvíc řádila povodeň na Staro-
veském potoce – pod bývalým domem Elišky Poloprutské strhla voda přejezd přes 
potok do Helkovic, k tomu několik dalších lávek a můstků a na Šachovci pro změnu 
podemlela cestu vedoucí podél potoka a část z ní odnesla neznámo kam. Našly se 
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dokonce i vyplavené domy, buď vodou z polí nebo z potoka. Většinu škod na měst-
ském majetku jsme už zvládli odstranit, částečně i za přispění Lesů České republiky, 
jakožto správce toku Staroveského potoka, nějaké drobnosti nám ještě zbývají. Ještě 
že pršelo jenom hodinu, mohlo to totiž dopadnout mnohem hůř. Teď jenom doufám, 
že povodňovou knihu, kterou jsme založili, zase dlouho nebudeme potřebovat.  

Plnění našich větších investičních plánů se nám letos přesunulo spíš na dru-
hou polovinu kalendářního roku,  

a to hlavně kvůli obtížím se sháněním realizačních firem, které se snad bez rozdílu 
potýkají s nedostatkem pracovních sil. Výjimkou je třeba oprava altánku v parku, 
která právě finalizuje.  Musím říct, že se jedná o opravu velice zdařilou, která altánku 
doslova a do písmene vrátila jeho bývalou slávu. A ač jsme na takovou práci u pana 
MgA. Rolečka zvyklí, chvály není nikdy dost.  

Na opravu altánku by měla plynule navázat rekonstrukce hlavní parkové komuni-
kace. Na tuto cestu jsme si sice v minulosti nechali vypracovat odborný projekt, ale 
nemůžeme si dovolit, aby nás obnova jediné cesty v parku vyšla na milion korun, 
tudíž jsme se pro začátek rozhodli zkusit spíš menší opravu -  stáhnout svrchní vrst-
vu, dosypat kamenivo a zhutnit, do vodou ohrožených míst pak umístit dřevěné 
svodnice. Celou opravu bychom rádi provedli spíš svépomocí, tak uvidíme, jak se 
nám bude dařit. 

Nové workoutové hřiště je ve výrobě a vyroste za fotbalovým hřištěm ještě 
v průběhu letních prázdnin. Instalace je též kombinací dodavatelských služeb a své-
pomoci, čímž se celá akce trochu zlevní. 

Začala nutná rekonstrukce hasičárny ve Tříči. Ta sice nikterak levná není, jenže 
nemáme na vybranou – statika budovy je narušená a když tomu nezabráníme, hasi-
čárna nám jednoho dne „odjede“ do potoka. Navíc zhruba polovinu rekonstrukce 
zaplatí stát ve formě dotace z Ministerstva zemědělství ČR.  

Pokračují opravy drobných památek, kom-
pletní rekonstrukcí prochází vysocký 
Márinkův kříž a dále pak Pátkův kříž ve 
Staré Vsi.  
Konečně v průběhu srpna by měla proběh-
nout další etapa opravy městských komu-
nikací, tentokrát však v menším rozsahu 
než v loňském roce. Asfaltovány budou 
úseky komunikací ve Vysokém, ve Tříči, ve 
Staré Vsi a ve Sklenařicích.  
To jsou tedy v kostce hlavní investice, kte-
ré probíhají nebo nás ještě letos čekají. 
K tomu se samozřejmě uskuteční i mnoho 
dalších oprav na bytových i nebytových 
domech, cestách či chodnících. Doufejme 
tedy, že nám bude přát počasí a stihneme 
všechno, co jsme si pro letošní rok předse-
vzali. 
S přáním krásného zbytku prázdnin 

Mgr. Lucie Vaverková Strnádková,  
starostka města 

JM 
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Ústav chirurgie ruky a plastické chirurgie 
Okénko z ústavu – Jarní vzdělávání 

 
Prázdniny přinášejí úlevu nejen učitelům a dětem, ale i našim lékařům. Jarní 

období bylo naplněno mnoha vzdělávacími akcemi s naší aktivní účastí. 
V dubnu Česká společnost chirur-
gie ruky zahájila druhý tříletý cyk-
lus kurzů chirurgie ruky. První 
kurz proběhl v Hradci Králové se 
zaměřením na základy chirurgie 
ruky a některé nemoci ruky, kde 
náš ústav účastníky seznámil 
s danou problematikou v devíti 
přednáškách. Následovalo XX. 
Setkání českých a slovenských 
chirurgů v Novém Městě na Mo-
ravě s účastí pěti našich lékařů 
s osmi přednáškami. Zastoupení 
jsme měli také na Kongresu am-
bulantních chirurgů v Hustope-
čích nebo na Kurzu chirurgie pe-
riferních nervů v Ústí nad Labem. 
Na mezinárodní akci Kongresu 

evropských společností chirurgie ruky Eurohand 2018 v Kodani uspěla paní pri-
mářka MUDr. Alena Schmoranzová s multimediálním posterem „Rekonstrukce 
chybějícího palce pomocí druhého prstu“ (viz foto). MUDr. Kebrle zde prezento-
val tři zajímavé přednášky a účast doplnila MUDr. Daniela Horáčková. 

V Brazílii vystoupil MUDr. Kebrle se třemi přednáškami na Konferenci o akut-
ních a chronických poškozeních horní končetiny, 
přednášel rovněž v Insbrucku, Antverpách, Kolíně nad 
Rýnem a Poznani. 

Pro nelékařský personál jsme pořádali již tradičně 
v penzionu Háskov ve Františkově 10. konferenční 
odpoledne zdravotních sester, fyzioterapeutů a ergo-
terapeutů. Přednášejícími byli odborníci z Fakultní 
nemocnice v Motole s tématem „Transplantační pro-
gram“. Konference byla opět hojně navštívená a měla 
velmi příjemnou atmosféru. 

Naše přednášky nebyly vždy určeny jen pro lékaře. 
Zajímavá diskuse se rozvinula na besedě s hasiči 
Hasičského záchranného sboru Libereckého kraje 
a jejich polskými kolegy v rámci projektu Posílení bez-

Zdravotnictví 
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Finanční pomoc pro rodiny s vážně nemocným dítětem 
 

Tři rodiny z Velkých Hamrů a dalších čtyřicet tři z Jablonecka 
již dostalo finanční podporu nadace Dobrý anděl, která pomáhá také rodi-
nám, v nichž se dítě potýká s vážným onemocněním. Díky každoměsíčním 
příspěvkům dárců – Dobrých andělů – mohou všechny těžkosti zvládat lépe 
alespoň po finanční stránce. Pomozte najít další rodiny, které tuto podporu 
potřebují!  

 

„Dětí s vážným onemocněním, jejichž rodiny by potřebovaly finanční podporu, je 
mnohem více. Rodiče často neví, že u nás mohou 
o příspěvek požádat. Naší snahou je, aby se tato infor-
mace co nejvíce rozšířila,“ říká Petr Sýkora, spoluza-
kladatel nadace Dobrý anděl. „Některým rodinám 
poradí lékaři či sociální pracovníci přímo 

pečnosti společného příhraničí v oblasti Jelenohorské kotliny, Jizerských hor 
a Krkonoš, kdy probíhal výcvik nezbytné zdravotní péče při krizových situacích 
značného rozsahu.  

Zpestřením naší vzdělávací činnosti byla účast na Dni integrovaného záchran-
ného systému ve Zlaté Olešnici. Děti se naučily základní ošetření rány, základy 
první pomoci a napojení na záchranný integrovaný systém. 

Po prázdninách budeme ve vzdělávací činnosti pokračovat, v září pořádáme ve 
Vysokém druhý kurz chirurgie ruky. 

Ing. Marcela Škodová, 
    ředitelka ústavu 



ZŠ 
Rekord v 3IQ 

Ve středu 13. června 2018 se 
naše škola zapojila do pokusu 
o vytvoření rekordu v hraní 
hry 3IQ. Škola byla otevřená 
od 7.30 do 18 hodin pro rodi-
če a veřejnost, aby se všichni, 
kdo chtěli, zapojili s námi do 
vytvoření celorepublikového 
rekordu. Účastníků u nás ve 
Vysokém bylo 131. Děti i do-
spělé hra hodně podobná 
piškvorkám bavila a kromě 
toho si vyzkoušeli i jiné hry. 
Každý, kdo hrál, dostal na 
památku účastnický list.  
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Školní okénko 

v nemocnici, jiným pomoc doporučí pacientské organizace. K mnohým z nich se 
ale i přesto tato informace nedostane,“ dodává.  
Komu nadace pomáhá?  

Dobří andělé pravidelně každý měsíc podporují rodiny s nezaopatřenými dět-
mi, které zasáhlo vážné onemocnění. Typicky se jedná o onkologic-
ké onemocnění, selhání orgánů, vážné metabolické poruchy, těžká kombinovaná 
postižení, svalovou dystrofii Duchenne, cystickou fibrózu, nemoc motýlích kří-
del. Mimo vyjmenovaná onemocnění je možné také pomoci dětem, které se potý-
kají se vzácnými onemocněními a s těžkými kombinovanými poruchami 
(mentálními, smyslovými, tělesnými). 

Kromě dětských pacientů podporují také rodiny s dětmi, v nichž onemocněl 
rakovinou jeden z rodičů. Za šest let fungování nadace podpořili dárci více než 
5 384 rodin z celé České republiky. 
Jak můžete pomoci právě vy?  

Pokud máte ve svém okolí rodinu s takto vážně nemocným dítětem, neváhejte 
jí pomoc nadace doporučit. Kontakt je velmi jednoduchý – stačí zavolat nebo na-
psat e-mail a pracovníci již zajistí vše potřebné. Důležité je nebát se ozvat, Dobří 
andělé rodinám rádi pomohou.  
Staňte se i vy Dobrým andělem. 

Stačí krátká registrace na www.dobryandel.cz a můžete začít přispívat. Vaše 
finanční pomoc bude rodinám odeslána do posledního haléře. Díky svému An-
dělskému účtu si navíc můžete přečíst konkrétní příběhy rodin, kterým pomáhá-
te.  

http://www.dobryandel.cz
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Účastnit se mohl kdokoli. I přesto, že rodiče i veřejnost byli o akci informováni, 
ať už přes plakátek ve Větrníku, přes webové stránky školy, letáčky, účast byla 
mizivá. Nikdo z rodičů nepřišel. Mohli tak využít možnost zkusit si různé hry, 
inspirovat se a do budoucna hry na základě vlastní zkušenosti svým dětem koupit. 
Ať už za vysvědčení, nebo jako dárek od Ježíška. Moc nás to mrzí a doufám, že 
příště, až bude škola opět pořádat nějakou akci pro veřejnost a rodiče, bude účast 
větší.    Jana Sajdlová 

Myslivci připravili dětem zajímavou akci 
Už poněkolikáté zorganizovali členové místních mysliveckých sdružení pro mla-

dší děti ze základní školy zajímavé dopoledne přímo v lese. 
Setkání bylo naplánováno na 7. června. Počasí nám přálo a děti se moc těšily. 

Na louce uprostřed lesů byla připravena stanoviště, kde se skupinky dětí postup-
ně střídaly. Děti viděly ukázku trofejí: paroží, rohů, kůží, vycpaných zvířat. Mohly 
si půjčit dalekohled a podívat se kolem sebe do dálky. Byl tam také smutný rybář, 
který zřejmě za celé dopoledne vůbec nic nechytil, protože kolem vodní plochy 
bylo stále velmi rušno. Dokonce opodál skákal lovecký pes do vody, aby svému 
pánovi přinesl ulovenou maketu kachny. Takovou poslušnost děti obdivovaly 
a zkusily si, zda je taky pes poslechne. Na dalším stanovišti si zasoutěžily, pak 
měly možnost zblízka si prohlédnout sovy a podržet je na rukavici. Ty, které chtě-
ly, si vyzkoušely střelbu ze vzduchovky.  

Milé bylo, že si děti opekly buřtíky na ohni. Byl to taky krátký čas na odpočinek 
a svačinu. Na závěr akce nás pan Čech provedl po lese a poutavě vyprávěl o životě 
lesa a o jeho velkém nepříteli - lýkožroutu smrkovém. Ukazoval, jak se rychle 
množí, a tím je pro 
les nebezpečný. 
Mluvil také o živo-
taschopnosti lesa, 
o jeho přirozené 
obnově. 

Cestou do školy 
si někteří odvážliv-
ci ze 4. třídy vy-
zkoušeli píchnout 
do vosího hnízda. 
A probuzené vosy 
popíchaly několik 
páťáků, kteří šli za 
nimi. Naštěstí ne-
plánované  dobro-
družství dobře do-
padlo. 

Učení v přírodě 
se vydařilo, děti si vždy lépe pamatují, co si zkusí a prožijí. 

To ale nebylo vše, myslivci ještě vyhlásili výtvarnou soutěž o nejzajímavější ob-
rázky z tohoto zážitkového dne. V následujících dnech děti namalovaly spoustu 
pěkných obrázků z akce, nejlepší práce byly vyhodnoceny a děti odměněny drob-
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ISŠ 
Co přinesl školní rok na ISŠ Vysoké nad Jizerou? 

Již po 97. jsme předali závěrečné vysvědčení a ukončili tak školní rok, který při-
nesl mnoho úspěchů, změn, ale i nových úkolů. 

K velkým úspěchům patří hlavně výsledky našich studentů v různých odborných 
soutěžích. Jde o výborné umístění v mezinárodní soutěži Opravář Junior 2018, 
kde studenti třetího ročníku Opravář lesnických strojů obsadili první, druhé 
a čtvrté místo a v soutěži družstev stanuli na místě nejvyšším. Skvělý výsledek 
jsme s našimi studenty dosáhli v celostátní soutěži AUTOMOBILEUM 2018, kde 
naše škola reprezentovala Liberecký kraj. V soutěži družstev jsme obsadili třetí 
místo a v soutěži jednotlivců náš student, Adam Havlík, celou soutěž suveréně 
vyhrál. Bez povšimnutí nemůže zůstat i fantastické druhé místo Františka Mar-
tince v celostátní matematické soutěži středních odborných škol. 

Nabídku učebních oborů jsme v tomto školním roce rozšířili o nový perspektiv-
ní obor Operátor – Logistik a od nového školního roku již celá skupina studentů 
zahájí výuku. Nový obor je vhodný jak pro dívky, tak i pro chlapce a výborně do-
plňuje celé portfolio oborů vyučovaných na naší škole. V souvislosti s otevřením 
tohoto oboru jsme začali spolupracovat s významnými zaměstnavateli regionu, 
jako je C.S. Cargo a.s., Kamax a.s. a ZF Jablonec nad Nisou. 

Dále se v tomto školním roce zahájila stavba Centra odborného vzdělávání au-
tomobilového průmyslu. V současné době se naplno rozjely všechny práce směřu-
jící k jednomu cíli – vybudování moderního centra pro vzdělávání žáků a dospě-

nými dárky. I tyto 
odměny souvisely 
s tématem lesa 
a života v něm – 
karty, knihy… 

Nezbývá než 
poděkovat všem, 
kteří setkání při-
pravili, tedy čle-
nům Myslivec-
kých sdružení 
Kalifornie a Šach-
ty Vysoké nad 
Jizerou. Jsme si 
vědomi, že je pří-
prava stála hodně 
volného času a i 
na samotnou akci 
s dětmi si museli 
vzít volno. O to více si takové ochoty a nadšení ceníme, myslivcům snad bude 
drobnou odměnou to, že děti by si podobný den užily nejraději hned příští rok.
 Květoslava Hynková 
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lých. Toto centrum by mělo sloužit pro všechny zájemce, kteří se chtějí vzdělávat 
a připravovat svoji kariéru pro automobilovou branži. Od nových pracovišť a no-
vého vybavení očekáváme další zkvalitnění odborné přípravy. Chtěli bychom se 
ve výuce u osobních automobilů včas připravit na příchod elektromobilů, u výuky 
motocyklů se zaměřit především na opravy a diagnostiku tlumičů pérování. Lesní 
techniku budeme rozšiřovat např. o nakládání sypkých materiálů, manipulaci 
s kládami s vyvážecím vlekem a práci s navijákem. Předpokládaná kolaudace cen-
tra proběhne v závěru tohoto roku. 

Na konci roku proběhly maturitní a závěrečné zkoušky všech oborů. Tyto nároč-
né zkoušky úspěšně zvládlo 90 studentů a studentek, kterým tímto gratulujeme 
a přejeme mnoho úspěchů v pracovním a soukromém životě. Místo nich od září 
nastoupí do našich lavic nových 128 studentů a studentek. Celkem tedy od 
3. 9. 2018 zahájí nový školní rok 330 studentů ve dvou studijních oborech a šesti 
učebních oborech. Více informací k našim oborům najdete na www. iss-
vysokenj.cz. 

Všem našim současným i budoucím studentům přejeme hezké prázdniny, pevné 
zdraví a mnoho elánu do dalšího školního roku. Chceme také poděkovat všem 
našim partnerům, spolupracovníkům, zaměstnancům a pedagogům za skvělou 
práci, která má vždy smysl. Hezké prázdniny všem. 

Ing. Vladimír Kubrt, 
zástupce pro teoretické vzdělávání 

 

Úspěch v matematické soutěži 
František Martinec, žák ISŠ Vysoké nad Jizerou, který ve školním roce 

2017/2018 studuje druhý ročník učebního oboru Mechanik opravář motorových 
vozidel, se 23. března 2018 zúčastnil celostátního kola matematické soutěže 
středních odborných škol a odborných učilišť v Liberci. Za velké konkurence ob-
sadil ve své kategorii obdivuhodné druhé místo. Moc blahopřeji! František se uvo-
lil odpovědět na několik otázek. 

Jak jste se na tuto soutěž připravoval? 
Vzal jsem si s sebou psací a rýsovací potřeby, pití a dobrou svačinu. 
Byly pro Vás úlohy v celostátním kole obtížné? 
Jak které. Některé se mi zdály jednoduché. Jiné byly složitější. 
Matematiku jste si pravděpodobně oblíbil. Proč? 
Zajímala a bavila mě snad už ve školce a pak i na základní škole. Vždy mně do-

cela šla. 
Využíváte matematiku ve svém běžném životě? 
Ano. Všude. Například při výpočtu průměrné známky. Zajímám se i o truhlář-

ské práce a tam se mi matematika velmi hodí. 
V minulém ročníku jste se umístil na sedmém místě. Letos to bylo druhé 

místo. Co bude příští rok? 
To nevím. Pokaždé je to překvapení. Zrovna letos jsem takové dobré umístění 

nečekal. Budu se zase snažit o co nejlepší výsledek. 
Zapsal a otázky kladl předseda metodické komise matematiky ISŠ Vysoké nad Jizerou 

Jaroslav Hylmar. 
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Pracovní nabídky 
 
Servisní technik IT 
HPP na dobu neurčitou 
Požadavky: středoškolské nebo odborné vyučení s maturitou 
Příjemný kolektiv, firemní benefity, možnost dalšího vzdělávání 
a růstu 
Možnost nástupu: ihned 
 
Domovník 
DPP a možná spolupráce celoročně :-) 
Požadavky: min. výuční list 
Nenáročná práce, příjemné prostředí, práce na cca 3 hodiny 
denně 
Možnost nástupu: ihned 
 
Pro více informací volejte 604 553 444 
 
Prázdninová nabídka :-) 
K internetu dostanete zdarma Power banku  
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Povídka 
Jak si naše ďůče namluvilo Pražáka  

Mívali sme souseda, menoval se Lojza, ale říkali mu Krok. To proto, že měl tři 
dcéry, ušecky kalý ďůčata. No, to nejstarší už bylo pod čepcem, to nejmladší eště 
nevopeřený a tak bude řeč vo tom prostřennim, co bylo na namlouváni tak akorát. 
Že to bylo ďůče samej smích a tuze šikouný, tak zájemcu bylo jak v zejmě hlado-
vejch sejkor za voknem. Na každý zábavě bylo kolem ni chasníku pelno, ušak vono 
i do tance ní bejvalo, ale vo lásce s ni žádná řeč. A že některý hoši byli vytervalý! 

No a tejdě si předstaute ten přitrefuňk: to ďůče bláznivý jennou jelo na vejlet do 
Prahy a za pár dnů už tam chtělo zas, vono si tam někoho namluvilo! Jen si to před-
staute, terlo jenno, ňákýho Pražáka! No jak se tak poudá, když láska na kravinec 
senne, tak je tam!  

A že ta láska deržela vopraudu fest, tak se ten Pražák jennou v neděli (v sobotu se 
eště chodilo do rachoty) vobjevil i v našem kraji, zrouna když náš Krok posík pra-
secky velikou louku a rande nerande, Kroková vyhlásila pracouni brigádu pro celou 
famíliji. Posečenou trávu nejdřiu roztřásli a pak už začalo vyptáváni, co že jako von 
dělá a proč a proč nedělá něco jinýho, jak už tak nastávající tchýně nápanníky vy-
slejchaj. Byl krásnej horkej den a seno pěkně usychalo. Ušichni seděli na sluníčku a 
nabírali teplo do foroty až zas tak pěkně nebude, ale co se nestalo: tchejně z ničeho 
nic přerušila vejslech a zauřískla na celý hora. Ušichni se lekli, ale vona ukazovala 
na nebe, kde se vobjevil malej vobláček. Tak museli ušichni popadnouť hrábě a jít 
seno shrabať, i tomu Pražákoj dali hrábě do ruky. Toť se ví, ten něco takovýho viděl 
pervně v životě a koukal jak tumpachovej. A šikounej byl zrouna tak!  

Jen dali seno do kupek, mráček zmizel a matka rodu poručila seno znovu roztřásť. 

Příspěvky čtenářů 

Modelářské odpoledne na sklenařic-
kém koupališti 

V neděli 8. 7. jsme na sklenařickém koupališti 
uspořádali první ročník modelářského odpoledne. 
Sešlo se tu hned několik profesionálních modelářů 
společně s těmi svátečními a samozřejmě také velké 
množství obdivovatelů. K vidění bylo několik mode-
lů aut, lodí, tanků a také moderní drony. Odpoledne 
bylo velice příjemné a my bychom chtěli touto ces-
tou poděkovat všem, kteří nám k tomu jakýmkoliv 
způsobem dopomohli, a také všem, kteří nelenili 
a přišli se na koupaliště podívat a pobavit. 

Zároveň bychom vás chtěli pozvat na druhý ročník 
podzimní drakiády, kterou uspořádáme na přelomu 
září a října. (Vše se včas dozvíte na plakátech, face-
booku a městských stránkách). 

Děkujeme! Jarda a Zuzka Kučerovi 
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Kultura 
Sto let republiky se slavilo s Kramáři 

V polovině července se Vysokém nad Jizerou 
objevil zvláštní úkaz – v sobotu 14. července se ve 
městě objevili hned čtyři Karlové Kramáři najed-
nou. Každý byl jinak starý a velký a každý mluvil 
o části svého života. Vysoké si tak tímto nevšed-
ním divadelním způsobem připomnělo sto let od 
vzniku České republiky i svého slavného rodáka, 
prvního premiéra mladého státu.  

Prezentaci Karla Kramáře předcházel páteční podvečer, kdy do Vysokého nad 
Jizerou zavítali hejtman Libereckého kraje Martin Půta společně se svou náměst-
kyní pro oblast kultury Květou Vinklátovou. Oba převzali nad vysockými oslava-
mi staletí republiky záštitu. Společně s představiteli města, starostkou Lucií 
Vaverkovou Strnádkovou a místostarostou Jaroslavem Nechanickým, následova-
ní členy hasičského sboru, divadelního spolku Krakonoš a místními občany se 
vydali v průvodu městem na místní hřbitov, kde u hrobu rodičů JUDr. Karla Kra-
máře uctili položením květin jeho památku. „Děkuji všem organizátorům, že se 
výročí republiky slaví také tady a že 1. republiku netvoří jen TGM. Vy máte svou 
vlastní osobnost, svého rodáka v podobě premiéra první republikové vlády, Karla 
Kramáře. Jsem rád, že ještě pořád si můžeme sami rozhodnout, jak budeme 
v místě, kde žijeme, slavit,“ prohlásil hejtman Martin Půta.  

Tohle se vopakovalo ten den asi sedumkrát, bouřka furt nikde a náš Pražák se začal 
vopaterně vyptávať, proč že se to vlastně dělá a když mu řekli, že je to živobyti, tak 
von hnelle vypočítal, že při tolika lidech a celým dnu práce je to vejdělek asi pět ha-
lířu na čloujekohodinu. Ale když se vopovážil to říct, stejně mu řekli zas jenom, že 
je to živobyti. To ale eště nebylo to nejhorší, co ho ten den potkalo.  

Tenkrát byla ouplně jiná doba, některý děti ve škole holt byly chytřejší a jiný zas 
hloupější, ale žánný nebylo „dys“ jako bejvaj nneska. Von si je pak stejně život pře-
bral - a přebere zas. Zato každá vobec svýho ména dbalá mívala jennoho, ale jen 
jennoho blázna. U nás to byl blázen rodu ženskýho, ale to přeciť neznamená, že by 
to byla ženská hloupá! 

No a tahle vosoba, bosá a v košili jak ta Viktorka vod splavu, de zrouna vokolo, 
když se náš Pražák těma hráběma nebezpečně voháněl a skřehotá „dovolte! Abych 
neurrazila, vy ste zvyklej spíš s pérrrem než s hrrráběma nakládať!“ Vona totiž taky 
silně ráčkovala! Enu, tohleto von přeciť vo sobě věděl a nejen to, von si taky uši 
vostudě nauzdory umanul, že to tak taky zvostane… A zvostalo!  

A co bylo dál? Jeden vobyčejnej život! Láska vyderžela ušecko, ďůče trochu zeše-
divělo, ale kalý zvostalo, no a ňákýho Pražáka nneska přeciť potkáte každou chvíli, 
ušak vokolo pekárny mívaj manévry!  

Akorát kdybyste chtěli zvěděť, esli ten a ten nejni třeba zrouna ten pravej, 
s hráběma to neprubujte. Voni sou totiž ti Pražáci s šikounostěj na tom skoro 
ušichni stejně, akorát advokáti se navíc eště zmrzačej!  

Do dávných vzpomínek sáhl, a tentokrát skoro ani nelhal, Jan Anděl. 



V4/2018 strana 21 

 

Beseda o Karlu Kramářovi se spisovatelkou Martinou Lustigovou v městské knihovně. 
 

Uctění památky rodičů Dr. K. Kramáře na městském hřbitově za přítomnosti hejtmana 
pana Martina Půty, radní pro kulturu paní Květy Vinklátové z Libereckého kraje a sta-

rostky města Mrg. Lucie Vaverkové Strnádkové. 
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Zahájení výstavy o Dr. K. Kramářovi ve Vlastivědném muzeu pro Vysoké n. Jiz. a okolí. 
 

Závěrečná scéna z divadelního představení Republiku za koně a fotbal. 
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Představitelé Naděždy a Karla Kramářových a jeho rodičů. 
 

Koncert sestar Havelkových před divadlem Krakonoš. 



Půvabné sestry Havelkovy. 
 

Oslava v herecké šatně po divadelním představení za přítomnosti autora hry P. Pýchy. 
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 K osobě Karla Kramáře patří také výstava, jež byla v pátek odpoledne otevřená 
v místním muzeu a potrvá do konce roku. První den oslav pak vyvrcholil večer-
ním představením v divadle Krakonoš, a to novým nastudováním hry Petra Pýchy 
Republiku za koně a fotbal. „Skvělé představení, výborně jsem se bavil,“ prohlásil 
pak v herecké šatně herec Jiří Lábus, který seděl ten večer v hledišti.  
Čtveřice Kramářů 

Programově nabitá byla také sobota 14. července. Od 13 hodiny bylo možné 
ve městě potkat Karla Kramáře, a to hned čtyřikrát. Jelikož Vysoké nad Jizerou je 
známé svým živým divadelnickým odkazem, nikoho nepřekvapilo, že zdejší osla-
vy jsou v duchu dramatizace několika úseků života známého politika.  

S Karlem Kramářem se návštěvníci sobotní části oslav sešli poprvé v době, kdy 
jako šestnáctiletý opouštěl rodný dům a chystal se na studia na pražské gymnázi-
um. Poté se altán na náměstí změnil na část slavné krymské vily manželů Kramá-
řových Barbo. Zde se diváci potkali nejen s Kramářem na vrcholu sil i politické 
kariéry, ale také s jeho ještě téměř čerstvou novomanželkou Naděždou. 
V divadelním sále se představil Kramář s plamenným projevem, jímž se loučil 
s aktivní politikou, aby posléze už starší Karel Kramář na odpočinku uvítal hosty 
na terase své skutečné vily ve Vysokém, dnešního hotelu Větrov. I tady mu po 
boku stála jeho choť Naděžda.  

Kamarádi neodmítli 
„Dlouho mi vrtalo v hlavě, že bychom mohli pojmout oslavy stoletého výročí repub-

liky trochu jinak, že bychom mohli vzít postavu místního významného rodáka a na 
jednotlivých úsecích jeho života přiblížit současníkům tehdejší dobu,“ popsala čtyři 
zastavení s Kramářem autorka scénáře Svatava Hejralová. „Pro ztělesnění politi-
ka jsem oslovila tři naše kamarády z ochotnických souborů, kteří se nenechali dlou-
ho přemlouvat a roli přijali,“ dodala Hejralová s tím, že iluzi dotvořila svým umě-
ním profesionální maskérka Radka Kadlecová. 

 V roli šestnáctiletého Kramáře se tak představil Josef Bartoň se svými skuteč-
nými rodiči v rolích Marie a Petra Kramářových u rodného domu čp. 10, 
v krymské vile k divákům hovořil Ondřej Benda ze ŠAMU Štítina a Magdaléna 
Jarošová z jilemnického souboru v roli Naděždy. S politickým projevem 
a s vážností hodnou premiéra hřímal na divadelním jevišti Kramář v podání Vla-
dimíra Mátla z DS Zmatkaři Dobronín. A na terase Kramářovy vily hosty vítali 
opět manželé Kramářovi – Petr Říha z Dobřichovic a Ivana Dvořáková z Němčic 
za hudebního podkresu dua bratrů Bartoňových. 

Atmosféru 1. republiky pak k dokonalosti přivedl podvečerní koncert Sester 
Havelkových s bandem Jiřího Polydora.  

Vlastní cesta 
Oslavy stého výročí vzniku České republiky ve Vysokém nad Jizerou se vymanily 

z obvyklého klišé, jež se obvykle omezí na pietní pokládání věnců, politické pro-
slovy a lidovou taškařici. Vysoké se vydalo novou cestou, která pracovala 
s historickými fakty, do dění zapojila domácí děti při tvorbě originálních placek 
i místní ochotnickou tradici. Bylo to milé, bylo to poučné a bylo to ojedinělé.   

Jana Fričová 
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Term
ín  

D
ivadelní soubor 

 
Autor 

 
 

Režie 
 

Představení 
pátek 12. října 

R
ádobydivadlo K

lapý 
M

arina C
arr 

20.00 hodin 
Ladislav V

aleš 
 

U
 K
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sobota 13. října 

D
S K

rakonoš V
ysoké nad Jizerou 

J.Janků, Petr Svojtka, Ivan H
las, J. Janouch  

17.00 a 20.00 hodin 
M

arie B
rtková Trunečková 

B
edřich Sm

etana: T
he greatest hits 

neděle 14. října 
B

eseda s osobností 
 

17.00 hodin 
host přehlídky 

 
Stanislav Zindulka 

neděle 14. října 
D

S Scéna Libochovice 
 

A
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echov 
20.00 hodin 
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lena B
urdová 
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ůj strýček, jeho excelence 
pondělí 15. října 
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oveda Sloupnice 

D
oveda Sloupnice 

9.00 a 20.00 hodin 
 

D
oveda Sloupnice 

 
Č

eský děják 
pondělí 15. října 

M
onology a dialogy 

V
ítězné výstupy 

17.00 hodin 
host přehlídky 

D
efilé pohárku SČ
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O

 
úterý 16. října 
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vořáková, M
arcela Švecová 

8.30 a 10.30 hodin 
 

M
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úterý 16. října 
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17.00 a 20.00 hodin 
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ndřej B

uchta 
úterý 16. října 

V
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22.00 hodin 
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středa 17. října 
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17.00 a 20.00 hodin 
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M
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ěstí 
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ooney 

17.00 a 20.00 hodin 
 

Irena K
ozáková 
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odina je základ státu 

pátek 19. října 
ŠA
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U

 Štítina 
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ay C
ooney 

17.00 a 20.00 hodin 
Ing. O

ndřej B
enda 

1+1=3 
sobota 20. října 

O
chotnický spolek Tyl K

utná H
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V
ratislav B

lažek 
15.00 hodin 

host přehlídky 
O

ta Fiala a V
eronika Labedová 

Světáci 

Ženy v ringu aneb vše o ženách 
H

asičovna 

Program
 K

rakonošova divadelního podzim
u 2018 - zm

ěna program
u vyhrazena, rezervace od 27. 8. 2018 
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Knihovna 
Pasování na čtenáře 
Končí další školní rok 
a opět proběhlo paso-
vání na čtenáře pro 
žáky 1. třídy  pod vede-
ním paní učitelky Jany 
Vodseďálkové. 
V knihovně na děti če-
kal pan král z Písmen-
kova a ony mu před-
vedly na pohádce 
O neposlušných kůz-
látkách, jak se naučily 
za ten krátký čas číst. 
Že jim to šlo všem moc 
dobře, vysloužily si 
nejen přijetí do řádu 
čtenářského, ale i kou-
zelný klíč od všech kní-
žek. Dětem přeji, ať si 
čtení zamilují a najdou 
si cestu do všech kni-
hoven, tedy i do té naší 
– vysocké. 

EM 

Poděkování  
Jednoduché slovo, které vždy potěší a mělo by být součástí každodenního života 

i dnes. 
 Patří i do dnešního vydání. DĚKUJI všem, kteří se jakkoliv podíleli na vysoc-

kých oslavách 100 let vzniku Československé  republiky, založených na vzpomín-
kách na našeho největšího rodáka Dr. Karla Kramáře – prvního ministerského 
předsedy vlády nově vzniklého státu. 

Všem, ať místním nebo přespolním - včetně představitelů jednotlivých osobnos-
tí - a také těm, kteří si udělali čas k účasti na všech akcích. Dodali oslavám lesk, 
radost a potěšení ze vzájemné pospolitosti. 

 P.S. 
Několik účastnických nebo diváckých čísel na úplný závěr: beseda knihovna 52, 

hřbitov 106, vernisáž muzeum 78, divadelní představení 210, čtyři  zastavení 
s Kramářovými cca 160 a závěrečný koncert sester Havelkových kolem 250 divá-
ků.  

 -hej- 

EM 



Muzeum 
   Vernisáž výstavy věnované Karlu Kramářovi navštívilo v pátek téměř 60 lidí 

včetně paní starostky, pana místostarosty a hejtmana Libereckého kraje Martina 
Půty. Mnoho dalších se přišlo podívat v sobotu během oslav. Velké poděkování 
patří všem, kteří s náročnou akcí pomáhali. Výstava potrvá do konce října. 
V přípravě je výstava věnovaná zejména roku 1968 v prostorách divadla Krako-
noš – muzeum proto uvítá dodané vzpomínky, zážitky a fotografie. 

   V den vernisáže dodala restaurátorská dílna manželů Rolečkových dva pre-
cizně opravené vývěsní štíty c. k. berního úřadu a c. k. skladu tabáku, které tak 
můžou návštěvníci nově obdivovat ve stálé expozici. Sklad tabáku vedl ve Vyso-
kém František Vodseďálek, dědeček Karla Kramáře. Restaurátorům děkujeme za 
jistě náročnou a skvěle odvedenou práci a městu za finanční zajištění oprav. 
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Čtenářský kroužek 
Jen co vysvitne sluníčko a futeř přejde do mírnějšího větříku, tak se se čtenář-

ským kroužkem vydáváme ven do lesíka nebo přilehlého parku. Letos jsme měli 
smůlu a většina našich úterních setkání se konala v knihovně, kde jsme se scho-
vávali před nepřízní počasí. Nevadilo nám to. Luštění záhad s komisařem Vrťap-
kou nás dokázalo zabavit stejně dobře, jako soutěže a běhání venku. Při řešení 
případů jsme se naučili pracovat s Morseovou abecedou a Braillovým písmem. 
Ani četbu a práci s knihou jsme nezanedbávali. Důkladně jsme se seznámili se 
spisovatelem Jaroslavem Foglarem a společně s hochy od Bobří řeky plnili nej-
známější bobříky. Rok nám utekl jako voda ve Vošmendě a děti se rozprchly zažít 
velká prázdninová dobrodružství. V září se ale jistě vrátí do naší knihovny, kde na 
ně čekám nejen já, ale i mnoho zajímavých knížek. EM 

IM 
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   Paní Olga Novotná, původem z Jablonce nad Jizerou, věnovala muzeu krom 
jiného obrázek sochy sv. Josefa na sklenařické silnici od pana učitele Hnyka 
a vysocké bačky. Za tento cenný srovnávací materiál zvláště děkujeme a žádáme 
kohokoliv, kdo by (byť dotrhané) bačky či jejich části nalezl a hodlal vyhodit, aby 
tak nečinil a raději je věnoval k výzkumným účelům do muzea. Darované 
„grosmanky“ byly umístěny do expozice. Paní Ludmila Böhmová poskytla muzeu 
cenný materiál ke studiu historie zemědělství (Stará Ves). Nové poznatky o pěs-
tování dumlíků již byly předneseny na konferenci o lidové kultuře v Rožnově pod 
Radhoštěm. Děkujeme! 

   Muzeum rovněž děkuje rodinné truhlářské dílně pana Václava Metelky ze 
Sklenařic za aktivní součinnost při zhotovení nových uměleckých vitrín dle vzoru 
Národního muzea do stálé expozice a za výrobu pomocného materiálu pro výsta-
vy. Těšíme se na další spolupráci! 

Byly pořízeny nové národopisné záznamy z oblasti lidových zvyků, léčitelství, 
folklóru a divadelní tradice. Dovolujeme si poděkovat zejména paní Haně Kalou-
sové z Vysokého a paní Ingeborg Metelkové ze Sklenařic za poskytnuté informace 
a trpělivost. 

Kvalita přednášek Mgr. Evy Stoklasové, probíhajících v rámci lékárenské výsta-
vy, způsobuje jejich vrůstající návštěvnost. Paní magistra se věnuje i běžným ná-
vštěvníkům, jejich dotazům a poskytuje odborné poradenství. Další komentované 
prohlídky lékárenské výstavy proběhnou v sobotu 4. 8. v 10.00 a v neděli 5. 8. ve 
14.00 v návaznosti na pouťový program. 

 

Rozhovor s … 
Mgr. Evou Stoklasovou  

D:    V oboru lékárnictví pracuješ celý život. Proč sis zvolila právě tento 
obor? Byly Tvé začátky obtížné? 

E:  Mým snem byla práce v lékárně, a proto jsem se po gymnáziu hlásila na Far-
maceutickou fakultu Univerzity Karlovy v Hradci Králové. Nebyla jsem přijata, 
jelikož jsem pocházela z politicky zatížené rodiny. Protože jsem opravdu chtěla 
pracovat v lékárně, odešla jsem do Prahy, kde jsem získala zaměstnání v lékárně 
jako dělník. To znamenalo vykonávat pomocné práce, převážení materiálu ze 
skladu, pomoc při úklidu lékárny a podobně. V té době jsem měla velice dobrého 
vedoucího lékárníka, pana Ladislava Bártu, který pochopil, že mým přáním je 
studovat farmacii, ale současně věděl, že to určitě nebudu mít jednoduché. V roce 
1981 mi umožnil a doporučil středoškolské studium dálkově. Podařilo se mi tak 
vystudovat na Alšáku (nyní SŠ a VOŠ, Alšovo nábřeží, Praha 1) na farmaceutic-
kou laborantku (v té době ještě bez titulu, v současnosti titul DiS) a v roce 1983 
jsem složila přijímací zkoušky na Farmaceutickou fakultu v Hradci Králové. Po 
celou dobu vysokoškolského studia jsem pomáhala ve své mateřské lékárně jako 
farmaceutická laborantka. Roku 1987 jsem získala titul magistra farmacie a na-
stoupila jsem ve své lékárně do pozice magistry. Nejvíce mě zajímala analytická 
chemie, zkoušení surovin v lékárně a technologie lékárenské výroby. Po atestaci 
v roce 1990 jsem nastoupila na místo kvalitáře lékárny a vedla jsem 32 lidí 
v jedné lékárně.  
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D:   Práce v lékárně zní ve Tvém podání jako idyla, čiší z Tebe neuvěřitelné 
nadšení a láska k této práci. Jistě se ale setkáváš s mnoha problémy a obtíže-
mi, o kterých běžný návštěvník lékárny nemá ani tušení? 

E:   V lékárně je problémů dost a dost, jako asi všude, bohužel některé problémy 
pociťuje i pacient.  Je nedostatek některých léků, některé lékárny nepřipravují 
individuální léčiva – to znamená, že nepřipravují léky, které lékař rozepisuje na 
recept. Ne, že by je magistři připravovat nechtěli, ale nemají k tomu podmínky, 
majitel nemá vůli, aby lékárna připravovala taková léčiva, suroviny jsou drahé 
a lékárně se nevyplatí nakoupit je ve velkém množství, a existují i další důvody. 
V lékárnách v posledních letech neustále narůstá byrokracie a papírování zdržuje 
lékárníka od jeho původního poslání zdravotníka. Díky ekonomickému tlaku 
z EU nejsou v českých lékárnách některé léky dostupné, nebo jsou dostupné pou-
ze v některých lékárnách, protože každá lékárna má jiné podmínky pro objedná-
vání léků (jiné dohodnuté podmínky a smlouvy s dodavateli a velkoobchody).  

D:   Je tedy nespokojenost s vývojem Tvého oboru jedním z důvodů uspořá-
dání výstavy „Jak šel čas lékárnou?“ Jaké sdělení chceš návštěvníkům pře-
dat? 

E:   Není to má nespokojenost, svůj obor mám ráda a ráda v něm pracuji, ale 
chtěla jsem ukázat laické veřejnosti, co všechno lékárník umí a hlavně, že 
v lékárně je přítomna ruční práce. Musíme používat své ruce, jelikož mastičky, 
prášky i kapky připravujeme přímo v lékárně. Studium farmacie je velice nároč-
né, proto se mi nelíbí, když nás veřejnost považuje za pouhé prodavače. Nikdy 
jsme nebyli, nejsme a doufám, že nebudeme prodavači, protože v kvalitní lékárně 
pacient dostává i odborné lékové poradenství. Jsem ráda, že lékárna ve Vysokém 
je nejstarší v Podkrkonoší, založená 1813 Adamem Kramářem a tato lékárna je 
doposud činná, i když se stěhovala v rámci města.  

D:   Na výstavě je i sekce věnovaná problematice rušení lékáren. Tento 
trend může být zejména pro menší sídla velice bolestivý, že?  

E:   Máš pravdu, hodně soukromých lékáren je rušeno a především malé lékár-
ny v menších městech. Lékárny se ovšem ruší i ve větších městech. Důvodem je 
zejména ekonomická situace, jako příklad můžeme uvést lékárnu pana doktora 
Pavla Grodzy v Příboru, kde si nejmenovaný lékárenský řetězec postavil svou 
lékárnu naproti jejich lékárně, tuto konkurenci soukromá lékárna nemá šanci 
ustát. Pan doktor tedy lékárnu 20. 4. 2018 zavřel a odešel do důchodu, ačkoliv 
v rodině jsou další lékárníci, kteří by zde mohli pracovat. Podobným případem je 
lékárna v Železnici u Jičína, kde paní magistra Hana Mikulecká dosáhla důcho-
dového věku a nikdo od ní lékárnu nechtěl koupit ani převzít. Lékárníci se ve ven-
kovských destinacích jen těžko uživí.  

Na západ od našich hranic, například v Německu a v Rakousku, jsou lékárny 
ryze soukromé a neexistují zde řetězce. V Maďarsku byla situace stejná jako 
u nás, nově se však podařilo zákonem prosadit povinnost 51% vlastnictví lékárny 
odborným lékárníkem. Podobné problémy jako u nás se tam tedy již nevyskytují.  

D:   Výstava takového rozsahu je jistě projekt, který nevznikne během něko-
lika dnů. Jak dlouho jsi tento nápad rozvíjela, než jsi zahájila kroky k jeho 
realizaci?  

E:   Tím, že dlouhodobě přednáším pro laickou veřejnost na různá témata 
z oblasti zdravotnictví, lékárenství a homeopatie, vidím, že lidé mají o tyto před-
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nášky skutečný zájem. Dotazují se na různé věci z oboru, jsou zvídaví a lační in-
formací z lékárenského prostředí. Někdy před 3 roky jsem dospěla k nápadu, že 
by bylo dobré uspořádat názornou výstavu, abych ukázala, co se děje za zavřený-
mi dveřmi lékárny. Protože lékárenství má na našem území dlouhou a zajímavou 
tradici, zvolili jsme pro výstavu název „Jak šel čas lékárnou“ a koncepci výstavy 
jsme stanovili jako průřez historií lékárnictví od počátků až po žhavou součas-

nost. Výstava tak dostává interdisciplinární rozměr a osloví nejen zájemce o lé-
kárnictví, ale také o historii a získává i vysokou dokumentační hodnotu.  

D:    Během příprav projektu jsi oslovila obrovské množství lidí. Setkala ses 
jistě s rozdílnými reakcemi, zažila jsi nějaká překvapení nebo naopak zkla-
mání? 

E:   Rozdílných reakcí bylo mnoho. Ze začátku byl každý nadšený, ale postupem 
času, jak se blížilo zahájení výstavy, začínaly problémy, především s oslovenými 
sponzory. V tomto okamžiku se někteří omluvili, že nestíhají dodat domluvené 
předměty a mně přibývala práce narychlo domluvit další firmy, které by chtěly 
vystavovat. Na druhou stranu jsem se setkala s precizní prací a neuvěřitelným 
nadšením některých lidí ve firmách, kdy nebylo třeba ani smluv a vše platilo na 
dohodnuté slovo. Bylo radostí zjistit, že podání ruky platí i dnes v tomto světě 
plném nedůvěry, zvláště v oblasti podnikání. Dále jsem se setkala s lidmi, kteří se 
o připravované výstavě dověděli od přátel a sami nabídli vzácné předměty na vý-
stavu nebo je přímo darovali muzeu.  

D:    Veškeré úsilí vyvrcholilo vernisáží, které se zúčastnilo neuvěřitelných 
94 lidí včetně významných zástupců odborné veřejnosti. Jaký to byl pocit? 

E:   Pocit to byl velmi uspokojivý, zejména vzhledem k vynaložené práci, kterou 
jsme této výstavě věnovali. Sám víš, že jsme dva roky seděli u počítačů, dohledá-
vali informace, dováželi zapůjčené předměty, třídili a za pochodu několikrát mě-
nili koncepci výstavy. Jsem velmi ráda, že naše pozvání na vernisáž přijalo mnoho 

IM 
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Historie domů 

Vzpomínky Františky Jandové, někdejší správkyně vysocké-
ho muzea, na vysocké čp. 4 

 Vysocký dům čp. 4 nečekaně nenásleduje na náměstíčku v Zákostelí bezpro-
středně za čp. 3, ale až za čp. 5. Štít tohoto domu, uzavírající sousední Kozí plá-
cek s pomníkem padlých, byl do léta roku 2017, než byl dům novým majitelem 

VI. vysocká muzejní noc  
se konala 9. června 2018 s úctyhod-

ným počtem 74 návštěvníků, a to na-
vzdory bouři s krupobitím, které láma-
lo stromy, vyplavilo sklepy a změnilo 
louky ve sněhové pláně. Zaujal zejmé-
na erudovaný výklad Mgr. Evy Stokla-
sové o práci v laboratoři v lékárně, děti 
si s nadšením vyzkoušely chemické 
reakce vitamínů s cukrem pod dozo-
rem Barbory Janečkové, proběhly tři 
odborné přednášky s PhDr. Terezou 
Hejzlarovou, Ph.D. a PhDr. Danielem 
Dědovským, Ph.D. Úspěch slavil Mar-
tin Hnyk s autentickými poudačkami 
v krkonošském nářečí a pan Milan 
Fügner předvedl zajímavé ukázky ze 
staré techniky. Pracovníci muzea dě-
kují návštěvníkům i všem, kteří se na 
přípravě akce nezištně podíleli.        DD 

významných osobností, kterým se výstava velmi líbila, a chtějí se do Vysokého 
znovu vrátit. Velký dík však hlavně patří vedení města Vysokého nad Jizerou 
a zvláště paní starostce Lucii Vaverkové Strnádkové, která se aktivně podílela na 
organizaci vernisáže. Též patří dík všem občanům Vysokého za jejich zájem 
o výstavu i akce, které jsou a budou i nadále s výstavou spojené.  

D:   Jak jsi naznačila, výstavu budou po celý rok doprovázet komentované 
přednášky a další akce. Na co konkrétního se mohou návštěvníci těšit? 

 E: Dne 9. června 2018 proběhla muzejní noc věnovaná tématu lékárenství, 
léčitelství a lidové medicíny, dále již proběhl první cyklus popularizačních ko-
mentovaných přednášek určených široké veřejnosti a v současnosti chystáme 
další podobné akce, které budou včas oznámeny na webu města, facebookovém 
profilu muzea i plakátovacích plochách. Aktuálně připravujeme přednášku „Co 
se skrývá za receptem“ na vysockou pouť, dále chystáme přednášky pro základní 
a střední školy, případně i interaktivní program pro děti z prvního stupně a ma-
teřské školky. Daniel Dědovský 
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zateplen, zdoben břidlicí natolik typicky, že nejméně dvě vydání obrazové publi-
kace o Semilech jej použila na fotografii jako ilustraci užití místní horniny ve sta-
vebnictví. Nejnovější vydání pochází z doby krátce před sejmutím štítu. Toto se-
milské využití vysockého motivu má svoji překvapivost zvláště v souvislosti s tím, 
že v Semilech v Havlíčkově ulici čp. 472 mají památku na tamního pokrývačského 
mistra, který v tam zachovaném štítě použil vedle břidlice též prořezané plechy 
s nápisem „čRs 1918 VITA NOVA,“ tedy Republika československá z roku 1918 
jako nový život. Snad si semilští této své pozoruhodnosti povšimnou v letošním 
výročním roce. Ovšem užití břidlice ve velkém se objevuje v našem okolí nejvíce 
na Železnobrodsku a Frýdlantsku. Vracím se k vysockému domu čp. 4, který 
o břidlicovou krytinu postupně přišel nejprve na střeše i komíně a naposledy 
i ve štítě. V roce 1902 byla uváděna jako majitelka domu čp. 4 Františka Nečásko-
vá. Do její rodiny se přiženil Josef Vodseďálek. Ten v roce 1902 vedl svoji kupec-
kou živnost. Kupectví se tehdy ve Vysokém věnovalo ještě dalších pět kupců. 
Dlouho byl jako kupec v nájmu v domě u „Kramářů Vincenců“ čp. 137 v nedaleké 
Dolení ulici, nyní ulici Dr. Karla Farského. K období před rokem 1916 vzpomína-
la Františka Jandová na obchod v domě Vincencových čp. 137 slovy: „To byl nej-
větší dům v ulici. Jednopatrový, na rohu, proti soudu. Dole byl veliký krám, a tam 
měl obchod pan Vodseďálek. Prodával všechno zboží koloniální, ale také sklo, 
železo, hřebíky, hrnce, hrábě a lopaty, lampy atd. Měl tam vždycky v krámě ještě 
učedníka. Chodívala jsem tam často. Každý den po obědě za krejcar bombónu 
(tak!), nebo pomerančovou kůru, někdy rybičky, podruhé uzenáče. Ty si p. Vod-
seďálek udil sám, a byly hodně slané. Když Nečásek kupec začal prodávat uzenáče 
dovežené (tak!), pan Vodseďálek už ty svoje neprodal a přestal je udit. Paní 
(Marie) Vodseďálková nikdy v krámě neprodávala. Byla dcera učitele (Františka) 
Nečáska a bydleli v Zákostelí. Když Dr. Oldřich Kramář postavil u Staré Vsi to-
várnu, byl pan Vodseďálek jeho tichým společníkem.“ Františka Jandová, dcera 
pekaře Františka Nosála z čp. 132, dodává: „Ještě bych chtěla napsat, jaký krásný 
sousedský poměr panoval mezi p. Vodseďálkem a mým tatínkem. Často se stalo, 
že nám chybělo několik zlatých do zaplacení okamžitého nějakého účtu. „Skoč 
k Vodseďálkovem, ať nám do stržení půjčí“, říkal tatínek mamince. A pan Vod-
seďálek hned peníze poslal a zase v případě potřeby si také k nám došel. To bylo 
bez úpisu, beze všeho, jen „do stržení“. Tím se míní chvíle, kdy se již dlužná část-
ka utrží od zákazníků v plné výši. Vraťme se ovšem při vyprávění o „rodině Vod-
seďálkově kupcově“ k domu čp. 4: „Krám měli u Kramářů a v tomhle domě bydle-
li. Měla (tato rodina) plná okna stále kvetoucích květin, které jsem vždycky nad-
šeně obdivovala. Uprostřed zákostelského náměstíčka stála pumpička a tam v 
podvečer bylo stále plno lidí. Až tam odtud jsme musili nosit vodu na hřbitov na 
zalévání. To byla poslední pumpička. Jedna sice byla ještě v parku proti dobytčá-
ku a jedna byla i na hřbitově a ty dvě obyčejně byly rozbité, nebo někdy pan Bla-
žek schválně kliku odšrouboval, aby se tolik vody nespotřebovalo, a tak každý ra-
ději pro jistotu si vzal vodu už od pumpičky v Zákostelí nebo od vážnice před 
Skrbkovi (tak!).“ 

Dále vzpomínala Františka Jandová 20. ledna 1966: „Stará paní Vodseďálková, 
dcera učitele Nečáska ještě žije. Letos jí bylo devadesát let. Nikdo by jí tolik nehá-
dal. Je duševně úplně čilá, je stále hezká a pořád ještě šije a plete pro rodinu. Měla 
nebo vlastně ještě má pět dětí. Jarka, nejstarší, má ženu ze Třiče (tak!) a každým 
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rokem bývá ve Vysokém. (Pracoval ve Škodovce v Mladé Boleslavi v oddělení ná-
kupu). Antonín je architektem a žije v Praze. Měl dost pohnutý život. Třetí syn, 
Josef, je zaměstnán v Mnichově Hradišti, (kde tento vystudovaný elektrotechnik 
pracoval jako konstruktér v LIAZu), má za ženu Aninku Hnykovu z Hájenky 
(čp. 44) a mají jedinou, velmi nadanou dceru Aninku, která teď udělala knihovní 
školu v Praze. 

Dále je dcera Božena, která je vdaná (Nevímová) v Mladé Boleslavi 
a ve Vysokém u maminky žije dcera Marie. Byla provdaná za strážmistra Smeta-
nu, který zemřel po návratu z nacistického vězení. Měli jedinou dceru, Věru, 
hezkou a velmi upravenou dívku. Je zaměstnaná v Jednotě v Jilemnici. Slečna je 
to velmi pořádná, doma má ohromně čisto a ukliděno (tak!), mnoho plete a chodí 
si velmi pěkně ustrojená. 

Paní Smetanová – její matka – do musea velmi chodila, skoro denně.“ 
K čp. 4 „U Vodseďálků kupců“ ještě v červnu 1979 Františka Jandová pozname-

nává: „Po krátké nemoci zemřela v té době nejstarší občanka města ve věku 97 let 
pí. Vodseďálková kupcová 24. ledna 1973. Letos, v r. 1979 – ve věku 78 let zemře-
la její dcera Marie Smetanová po delším pobytu v Jilemnické nemocnici. V domě 
zůstala bydlet sama její dcera Věra Smetanová. Je zaměstnaná v ROH Větrov. 
Proslýchalo se, že domek prodá a postěhuje se do Jablonce nad Nisou, kde bydlí 
rodina její dcery, která tam je vdaná, pracuje v bižuterii a má už dvě malé děti. 

Syn paní Vodseďálkové – Josef zemřel 8. 5. 1973 ve věku 62 let. Měl za ženu 
Aninku Hnykovu a vlastnili louku, vlastně to byl malý sádek pod silnicí ku Tříči, 
pod nejkrásnější chalupou ve Vysokém, „Hájenkou“ č. p. 44, která patřila rodině 
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Hnykově. Louku – sádek Vodseďálkovi velmi opatrovali a milovali, ale obec jim 
dala v r. 1973 na vědomí, že mají část louky prodat jako stav. parcelu. 

Architekt Antonín Vodseďálek koupil si nedávno ve Tříči, při staré cestě 
na jablonecký kopec – proti třickému (tak!) kravínu dost proslavenou chalupu 
„Hoškovu“, upravil si to a bydlí zde ve Třiči snad trvale. Aspoň jeho paní zde 
opravdu byla celou zimu. Nahoře v podkroví mají dvě místnosti, které pronajímají 
letním hostům.“ 

K vysockému čp. 4 jsem od Františky Jandové nalezl ještě drobnou poznámku: 
„V r. 1980 koupil dům Kohoutek.“ K tomu dodávám, že dům do nedávna vlastnila 
k rekreaci rodina historika umění PhDr. Jiřího Kohoutka, narozeného podle obo-
rových slovníků 21. listopadu 1931 ve Zlíně, který dlouhá léta dbal na uchování 
původních oken a štítu, ale z osobních důvodů se přesunul v rámci našeho města 
do nové výstavby u sochy Dobrého pastýře naproti Šachtám, přesněji do patrové-
ho čp. 396 s výhledem na údolí prameniště Vošmendy a na Petruškova vrcha. 
Další proměny čp. 4 probíhají v naší současnosti, tedy již za nových majitelů Petry 
a Michala Havranových, vlastnících podle katastru nemovitostí i vysocké čp. 1. 

Z poznámek své prabáby vybral a mírně doplnil od pamětníků  
a z veřejně dostupných zdrojů Michal L. Jakl 

Příspěvek Daniela Dědovského o historii domů uveřejníme v příštím 
čísle. 

Moc si pamatuji 
Podívám-li se, ač nerada, do občanského průkazu, nezbývá mi než připustit sku-

tečnost, že patřím mezi pamětníky. 
Když jsem zjistila, že ve Větrníku začínají vycházet články o historii domů, těšila 

jsem se, jak si zavzpomínám. 
Ale už při prvním čtení jsem shledala spoustu nepřesností a omylů. Když se 

ovšem v dalším čísle objevila snůška nesmyslů týkající se mojí rodiny, rozhodla 
jsem se reagovat. 

Začnu panem Houšťkem. 
Domnívám se, že pisatel s ním nekamarádil, takže by se slušelo napsat PAN 

Houštěk. Jestli jeho pracovní postupy byly byrokratické či nebyly, nejsem schopna 
posoudit ani já, jeho neteř. Chápu, že pokud někomu šlapal na paty, že se mu to 
nelíbilo. Pan Houštěk měl i své křestní jméno, to nějak pisateli, který o něm tak 
důvěrně píše, uniklo. Jmenoval se František. 

NEVZAL si za manželku dceru Františka Kořenského, ale dceru Františka Kra-
máře. Nebo se snad pisatel domnívá, že babička byla dědečkovi nevěrná? Ne, ne-
byla. Ona Marie byla sestrou mého otce a nebyla z domu číslo 3, ale 149. Pan 
Houštěk nebydlel naproti u Kramářů, ale on tam byl doma. Jeho žena Marie ze-
mřela v pouhých 33 letech na rakovinu a tento byrokrat se sám staral o malého 
chlapce. A to, po přestěhování do Jilemnice, než se znovu oženil. 

S výchovou mu pomáhala i jeho matka, která žila až za Náchodem, takže měl asi 
jiné starosti než kontrolu nějakých lístků. Ale ani to si netroufám posuzovat. 

Starý pan Kramář – můj dědeček – neobýval malou světničku s okny do zahrád-
ky, ale až do babiččiny smrti obýval celý vršek baráku. 

A to, že chodil na pivo nepovažuji z hlediska historie domů za důležité. 



Sport 
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Turisti 
Tak už tady máme léto, ale zatím jenom v kalendáři. Teploty nic moc a stále fou-

ká, takže pocitová teplota má k létu daleko.  
Na konci mého článku v minulém čísle jsem psal o plánovaném výletu 

z Bozkova do Železného Brodu. To ještě léto nebylo, ale počasí bylo jako v létě. 
27. května jsme vyjeli busem z Vysokého a vystoupili v Bozkově. Sestupovali jsme 
k řece Kamenici a po cestě byla naplánovaná odbočka k vodopádu na potůčku, 
který teče od Bozkova. Potůček jsme našli, ale vodopád se nekonal, protože za 
sucha, které v tu dobu bylo, žádná voda skoro netekla. Po přejití mostu přes Ka-
menici jsme měli odbočit po 49 m vpravo a vystoupat k nejvyšším stromům 
v republice – douglaskám. V naší výpravě byla asi devítiletá mistryně republiky 
v karate, a to její vyprávění bylo tak zajímavé, že jsme odbočku přešli a vracet se 
nám už nechtělo. Pokračovali jsme podle Jíloveckého potoka do Střevelné. Odtud 
byl nečekaný výhled na rozhlednu u Borovice, Bozkov a část Vysokého. To byl 
nejvyšší vrchol naší cesty a následovalo klesání do Železného Brodu a busem do 
Vysokého. 

Ještě v květnu se uskutečnil další výlet, a to 30. 5. do Jizerek. Do Tanvaldu jsme 
dojeli busem a do Josefova Dolu vlakem. Podle říčky Jedlová jsme pokračovali 
k vodopádům Jedlová. Tady bylo vody dost, a proto doporučuji všem, kdo tam 
ještě nebyl, je navštívit. Po návratu zpět do Josefova Dolu následoval pochod po 
naučné stezce Gustava Leutelta. Šli jsme po kratší stezce, která má 5 zastavení, 

A tak se tedy ptám, zda je vůbec vhodné v těchto článcích pokračovat, když se 
lidé stejně nedozvědí pravdu. Pokud se pisatel pouští i do komentování rodinných 
vztahů, měl by si informace zjistit u lidí, kterých se to týká. V mém případě by ho 
to stálo pouze několik kroků. 

Paměti by měl psát především pamětník a hlavně člověk místní, který by nemu-
sel stále používat slovo „prý“. Mgr. Jana Drozenová - Kramářová 



V4/2018 strana 37 

 

kde najdete informace o zajímavostech a historii Josefova Dolu. Gustav Leutelt, 
po kterém je stezka pojmenována, byl místní rodák a spisovatel. Cesta nás zaved-
la k hotelu Peklo a na vyhlídku Čertovy kameny. Odtud jsme pokračovali dolů do 
Ski areálu Josefův Důl a za mostem podél Kamenice až k Josefodolské přehradě. 
Po obou hrázích jsme přešli celou přehradu a po silnici jsme se vrátili do Josefova 
Dolu a vlakem do Smržovky. Tady ještě někteří navštívili vyhlídku nad městem 
a následoval návrat busem do Vysokého. Celkem jsme ušli za krásného počasí 
22 km. 

15. června se uskutečnil pěší výlet do Jánských Lázní, Černou horu a na roz-
hlednu V korunách stromů, opět za krásného počasí a dobré nálady. Tento měsíc 
ve dnech od 21. – 24. byl v plánu cyklo výlet do kempu Kristýna u Hrádku nad 
Nisou. Vyjeli jsme ráno v 9 hodin směr Kořenov, Horní Polubný, Jizerka a Smě-
dava. Tady jsme se rozdělili. Část výpravy jela kolem Jizery na Knajpu, Krásnou 
Máři a do Oldřichova. Druhá část jela ze Smědavy do Bílého potoka, tady jsme se 
zastavili u pramene Kyselky a pokračovali do Hejnic. Za klášterem v Hejnicích 
přišlo stoupání a potom následoval krásný úsek cyklostezky až do Oldřichovské-
ho sedla a sjeli jsme do Oldřichova. Tady se opět obě skupiny spojily. 
Z Oldřichova v Hájích jsme pokračovali na Mníšek, Novou Ves a Chrastavu. Bylo 
krásné počasí, ale začaly se tvořit mraky a taky začalo pršet. Netrvalo to dlouho 
a mohli jsme pokračovat. Stále jsme jeli podle Lužické Nisy až do Hrádku. Po 
cestě nás informoval F. Kučera, který řídil doprovodné vozidlo, že před Hrádkem 
ho zastihla bouře, kterou ještě nezažil. Na silnici padaly stromy a musel zastavit 
a počkat. My jsme mu nevěřili, protože jsme stále jeli na rozhraní mraků po slu-
níčku. Když jsme se přiblížili ke kempu, už jsme věřili. Na cestě byly větve, napla-
vený písek a kameny. Po ubytování bylo ještě teplo, ale vítr zůstal, šlo se ještě 
koupat ve vlnách a voda byla taky teplá.  

Po ujetí 81 km se brzy zalehlo, ráno bylo chladné, ale oblékli jsme se na cestu do 
Německa. Nejprve nás čekalo Trojzemí, to je místo na rozhraní Německa, Polska 
a České republiky. Přes Polsko jsme projeli předměstí Zittau a pokračovali 



k Olbersdorfer See, tady byl napláno-
ván odpočinek a koupání, ale počasí 
rozhodlo a celé jezero jsme objeli 
a přes Hartau jsme se vrátili. Ujeli jsme 
44 km. 

Třetí den bylo v plánu lázeňské město 
v Německu - Oybin. Bylo nevlídno, ale 
vydali jsme se přes Hartau podle úzko-
kolejky na Oybin. Hrad a klášter Oybin 
je na pískovcové skále nad městem. 
Kola jsme nechali pod hradem a po 
schodech vystoupali na prohlídku. 
Nejstarší opevnění pochází ze 13. sto-
letí. Stojí tady klášterní kostel, který 
nemá střechu a je postaven Petrem 
Parléřem, vysvěcen byl roku 1384. 
Kostelní věž slouží jako rozhledna. 
Také tu měli v posledním středověku 
podlahové vytápění. Je tady hřbitov, 
márnice, nádrž na vodu, bylinková 
zahrada a restaurace pro turisty. Císař-
ský dům byl postaven na příkaz Karla 
IV. v letech 1364 - 66. Je tady také 
Kaple Sv. Václava, v ní byla sakristie, pod ní se nachází pokladnice, kde byly ulo-
ženy části pokladu Pražské katedrály během husitských válek. Po prohlídce a se-
stupu po schodech jsme procházeli špalírem svatebčanů, kteří zde čekali na obřad 
a uvedli nás do současnosti. Tento den byla trasa jen 33 km. Poslední den jsme se 
vraceli domů směrem na Oldřichov na Hranicích po cyklotrase zvané Hřebenov-
ka. Za Oldřichovem jsme nemohli najít tu správnou cestu do Polska, ale podařilo 
se. Počasí bylo nevlídné, občas drobně sprchlo, ale to jsme ještě netušili, co nás 
čeká. Projížděli jsme vedle obrovské pískovny, která je tak hluboká, že prý stahuje 
vodu i z našeho území. Trasa vedla po značené ER-2 na Opalno Zdroj, Jasna  Go-
ra a Bogatajnia. Přejížděli jsme takové valy na silnici, jako Taxisův příkop, i voda 
byla na druhé straně. Byli jsme dobří koně a obešlo se to bez pádu, a pak přišlo to 
hlavní, na cestě to bylo jako na smetišti. Zbytky aut, plasty a taky docela zachova-
lá kancelářská židle, kterou bylo nutno objet. Vše se obešlo bez nehody a byli jsme 
rádi, že nás čekal Frýdlant a Hejnice. Celkem jsme najezdili asi 210 km. V sobotu 
30. 6. byl naplánován další pěší výlet za východem slunce na Ještěd. Vyšli jsme 
z Horního Hanychova od lanovky a klopýtali jsme za svitu baterek k vrcholu. Na 
tuto akci bylo nutno vyrazit v 1 hodinu v noci, abychom to nepropásli. Ve Vyso-
kém bylo při odjezdu 14 °C, bylo jasno a z Hanychova jsme stoupali s krátkým 
rukávem. S přibývající výškou ubývaly i hvězdy a pod vrcholem se přidala mlha 
a silný vítr. Byli jsme rádi, že už jsme na věži v závětří. V době, kdy se blížil východ 
se vše změnilo, jen v místě východu byl úzký proužek mraků. Nejprve sluníčko 
vyšlo pod ním a potom se ukázalo celé. Pak přilétl mrak a schovalo se, takže jsme 
viděli dvakrát východ a hned západ, komu se to podaří. Vše se zdokumentovalo na 
foťáky i kameru. Byl to silný zážitek pro všechny účastníky. Velký dík patří Ivě 
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Zahájení plovárenské sezóny na sklenařickém koupališti    
Již 3. ročník Zahájení plovárenské sezóny proběhl první prázdninovou sobotu 

(30. 6.) na sklenařickém koupališti, které bylo opět skvěle připravené místními 
organizátory na novou sezónu. Chladnější počasí sice nevybízelo příliš ke 
„koupačce", ale vodní hrátky byly k vidění po celé odpoledne i večer. Skvěle hrají-
cí kapela NABOSO dodávala večeru dobrou náladu a návštěvníci, počínaje 
nejmenšími, se bavili při soutěžích v malování, štafetách, závodech na kánoi 
a jiných. V přetahované lanem si to borci ze tří okolních obcí mezi sebou pěkně 
rozdali a v napínavém finále obhájilo prvenství opět smíšené družstvo Sklenařic 
před Vysočáky a Jablonečáky. Na začátku večera byl „koupák" slavnostně otevřen 
(klíčem 3x doleva). Pak mohlo 
dojít  i k  ukázce vodního póla 
nově založeného sklenařického 
oddílu - přestože voda byla 
opravdu hodně  studená. Dobrá 
nálada vskutku nechyběla. 
S přibývající tmou se začalo 
i tančit, a tak byla 
akce úspěšně dotančena. Závě-
rečné soutěže ve foukání 
„balónků" i pivní štafety měly 
své vítěze, ale jména nejsou 
v tomto případě opravdu důleži-
tá. Důležité je, že se můžeme 
koupat a že se umíme ještě bavit. 
Létu Zdar! 

Ing. Jiří G. Čermák  Přikládám ještě novou dominantu koupáku  
- převlékárnu a „kadibudku" . 
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Kvardové, která vše připravila a zorganizovala. Je to takové skromné děvče. Milá 
Ivo, blahopřejeme k dosažení titulu, a ať se Ti v životě vše daří! 

Letošní třetí ročník pod názvem „Prázdninový výstup na Bílou skálu“ se konal 
7. 7. Opět bylo objednáno krásné počasí. Stanoviště jsme měli u Turnovské chaty 
pod Štěpánkou. Ještě nebyla doznačena celá trasa k Bílé skále a někteří nedo-
čkavci už docházeli. U rozhledny bylo velké lákadlo pro návštěvníky, a sice šermí-
ři, ale přesto na naši akci přišlo kolem 80 lidí. Také jsme psali diplom i dvěma 
psům. Nejmladší účastník měl 8 měsíců a mamince jsme potom vynesli kočárek 
nejhorším úsekem ke Štěpánce. Chci poděkovat všem, kteří se podíleli na přípra-
vě akce i těch předchozích. 

V nejbližší době nás čeká 42. ročník pod názvem „Krajem zapadlých vlastenců“. 
Proto zveme všechny příznivce pěší i cykloturistiky 28. 7. na start v Šachtách. 
Potom budou Tatry a v září cyklo Zákupy a v listopadu v Semilech „Za posledním 
puchýřem“, na kterém se budeme organizačně podílet. Vše bude včas v naší vit-
rínce. Na závěr přeji všem hodně sluníčka a taky trochu deště, bez něj to taky ne-
jde. 

Jiří Mohr 
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Motoklub Vysoké nad Jizerou  
Vážení a milí příznivci i nepříznivci motosportu. 
Stále náš vysocký Motoklub reprezentuje klub i naše město na různých závo-

dech, tudíž nám dovolte něco málo o pár jezdcích napsat. 
Naším nejmladším závodníkem je Ondra Šikola, který pro letošní rok jezdí 

v silnější kategorii, která mu jenom prospívá a dokazuje nám to krásnými výsled-
ky. Na závodech o víkendu 2. - 3. 6. 2018 v Úštěku oba dva dny vybojoval krásné 
1. místo. Pro další zlato si dojel ve dnech 9. - 10. 6. 2018 do Úterý. Ondrovi gratu-
lujeme a přejeme mnoho dalších vyhraných závodů. Přecházíme ke starším zá-
vodníkům, kteří bojují v kategorii Hobby a Licence.  

Dalším, často zmiňovaným borcem našeho klubu, je František Medek. Vydal se 
ve dnech 9. - 10. 6. 2018 také do Úterý, kde oba dva dny vyjel nejlepší 1. místo ve 
své kategorii. Účastnil se dalšího závodu dvojic v Rudníku, kde společně 
s Radimem Prouskem obsadili 7. místo. František nevynechal ani závod 
„OFFROAD MARATON“ v Dobřanech, odkud si přivezl spoustu bláta, ale také 
bramborové 4. místo. V libereckém Vesci závod dvojic odjel opět s Radimem 
Prouskem, kde si vyjeli nejlepší umístění, tedy 1. místo.  

Dalšími reprezentanty je dvojice Ondřej Josífek a David Nosek, kteří společně 
zabodovali na závodech dvojic v Rudníku, odkud přivezli krásné 1. místo. Také 
společně odjeli v sobotu 30. 6. 2018 dvouhodinový závod dvojic v libereckém 
Vesci, odkud přivezli 3. místo. 

 
Děkujeme závodníkům za krásné výsledky, které vždy potěší.  
Držíme palce, ať se vám daří v neděli 5. 8. 2018 v Loukově. 

Markéta Josífková 



Životní jubilea 
Vysoké nad Jizerou 
Adametz Alfréd  73 let 
Adametzová Marie  73 let 
Blažek Jan   78 let 
Cerman Miloslav  80 let 
Čivrná Anna   70 let 
Fišerová Jana  81 let 
Grosman Petr  78 let 
Hnyk Oldřich  70 let 
Karban Jaroslav  72 let 
Kobrová Miloslava  84 let 
Košatka Václav  74 let 
Kozák Ivan   74 let 
Krobová Eva  70 let 
Kukla Vladimír  71 let 
Líbal Jiří   72 let 
Lukášová Eva  76 let 
Matoušková Alena  70 let 
Nesvadbová Božena 77 let 
Pešek Antonín  70 let 
Skrbková Květoslava 72 let 
Šaldová Elena  71 let 
Šaldová Marie  70 let 
Šikolová Naděna  72 let 
Šulcová Olga  73 let 
 
Sklenařice 
Grosman Vladimír  76 let 
Haba Petr   75 let 
Novotný František  71 let 
 
Horní Tříč 
Čechová Jitka  70 let 
Fidra Ladislav  71 let 
Metelková Ivanka  74 let 
Slavík Oldřich  80 let 
 

Stará Ves 
Černá Věra   85 let 
Šídová Marie  73 let 
 
Helkovice 
Malík Jiří   72 let 
Skrbek Zdeněk  71 let 

 

Svatby 
Dne 15. 6. 2018 byli v lyžařském areálu Vě-

trov oddáni Lucie Strnádková a Jan Vaverka, 
oba z Vysokého nad Jizerou. 

Dne 16. 6. 2018 byli u Márinkova kříže od-
dáni Gabriela Pavlíčková z Jablonce nad Jize-
rou a Jan Čivrný z Vysokého nad Jizerou. 

Narodili se 
Dne 10. 6. 2018 se rodičům Zuzaně a Petru 

Nedomlelovým z Vysokého nad Jizerou naro-
dila dcera Klárka. 

Dne 17. 6. 2018 se rodičům Václavě Pokor-
né z Vysokého nad Jizerou a Matoušovi Klo-
dovi narodila dcera Johana Klodová. 

Dne 15. 7. 2018 se rodičům Blance Kučero-
vé a Pavlu Novákovi  z Vysokého nad Jizerou 
narodil syn Felix Novák. 

Vítání občánků 
Dne 2. 7. 2018 byli slavnostně uvítáni mezi 

občany našeho města Jan Picek, Šimon Šeda, 
Jan Havelka, Václav Ducháček a Ema Horáč-
ková z Vysokého nad Jizerou a Žofie Knopo-
vá z Helkovic. 

Úmrtí 
Dne 24. 6. 2018 zemřel ve věku 71 let pan 

Josef Čivrný z Vysokého. 
Dne 29. 6. 2018 zemřel ve věku 63 let pan 

Luboš Králík z Vysokého. 
Dne 14. 7. 2018 zemřela ve věku 88 let paní 

Věra Kučerová z Vysokého. 

Společenská kronika 
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Poděkování 
Děkujeme všem za projevy soustrasti, slova 

útěchy a květinové dary při rozloučení s naším 
milovaným tatínkem a manželem Lubošem 
Králíkem. 

Rodina Králíkova 
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Můj bratr Luboš 
K osmnáctým narozeninám jsem dostala krásný živý dárek. Byl to bratr Luboš. 

Zpráva o jeho příchodu na svět mě zastihla v lomnickém internátě PŠ. Nechtěla 
jsem tomu věřit a dopis několikrát četla. Jestli se nepletu nebo se mi to nezdá. 
Novinu jsem si nechala ověřit spolužákyní. 

Po obdržení stipendia mířily moje kroky do obchodu s dětským oblečením. Roz-
pačitě jsem odpovídala a vybrala tu nejhezčí bleděmodrou soupravičku.  

V sobotu po vyučování rychle k vlaku, od vlaku rychle domů. Dveře byly zamče-
né, klíček na trámu, světnice prázdná. Pro zprávy jsem šla k sousedům. Paní Hol-
cová mně dala veškeré informace včetně propuštění maminky z porodnice. Tento 
okamžik jsem si nemohla nechat ujít. Sestra mně předala novorozeně do nataže-
ných rukou. Až teď jsem si byla jistá, že to není sen, ale skutečnost. Byl zavinutý 
do bílé peřinky s krajkou a zapovitý bílým povijákem s mašlí. Doma na něho če-
kala kolíbka. Při žehlení jsem si dávala pozor na košilku, hlavně na vyšívaném 
límečku. Usínal kolébáním s ukolébavkou. Slova jsme si vymýšleli. Čas po matu-
ritě a celé prázdniny patřily jemu. Vycházky do okolí s nastrojeným bratříčkem 
bylo moje velké potěšení. Rodiče mu koupili starší zachovalý modrý čtyřpérák. Že 
prý to stačí. Nechtěla jsem se s tím smířit. První vydělané peníze byly určeny na 
nákup nového kočárku. V Jablonci nad Nisou jsem vybrala ten nejhezčí bledě-
modrý sporťák. V celém okolí nikdo tak pěkný neměl. Jeho barva se shodovala 
s barvou očí našeho Luboška. 

Bratra milovala celá rodina, nejen když byl malý, ale pomáhala mu pokud to 
potřeboval. 

Ó, kéž by se mně aspoň na chvíli vrátilo to štěstí, které jsem tenkrát prožívala! 
O to je větší zármutek nad jeho ztrátou.  

 Hana Kalousová 
 
Hajej, dadej, 
náš Lubošku malej 
Usni jenom na chvilečku,  
Uvaříme ti kašičku, 
ha-jej, dadej, ma-lej. 
 
Hajej, dadej,  
Náš Lubošku malej,  
S koralema máme frmol velikej, 
Hajej, dadej, hajej, dadej. 
 
Spi Lubošku,spi, 
zavři očka svý, 
hajej, dadej, 
náš Lubošku malej, 
ha-jí, ha-jí, ha-jí…… 
 
(Výtažek přání k 60. narozeninám) 
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Vítání občánků 
 

Žofie Knopová z Helkovic, 
Šimon Šeda, 
Ema Horáčková , 
Jan Picek,  
Václav Ducháček  a 
Jan Havelka (se sestrou Aničkou) 
z Vysokého nad Jizerou. 

foto Miroslav Šalda 


